
وغن خوراکی در بازار تداوم کاهش قیمت ر
 روند کاهش قیمت روغن خوراکی در حالی در بــازار همچنان ادامه دارد 
که برخی افت قیمت های جهانی را دلیل آن عنوان می کنند اما حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی و صفر شــدن قاچاق روغن به خارج از کشور نیز در کاهش 

قیمت تاثیر گذار بوده است.
 بررسی های میدانی نشان می دهد که اکنون در فروشگاه های زنجیره ای 
و خرده فروشی ها قیمت روغن سرخ کردنی صنعتی با وزن ۱۶ کیلوگرمی 
با قیمت ۹۰۰ تا ۹۱۸ هزار تومان، روغن ســرخ کردنی با قیمت ۱۰۵ هزار 
تومان، روغن پخت و پز با قیمت ۱۰۰ هزار تومان، روغن ســرخ کردنی با 
قیمت ۱۹۵ هزار تومان به فروش می رســد، این در حالی است که پیش از 
این قیمت روغــن ۱۶ کیلوگرمی یک میلیون و ۸۰۰ هــزار تومان، روغن 
ســرخ کردنی با قیمت ۱۱۲ هزار و ۸۰۰ تومان، روغن پخت و پز با قیمت 

قبلی ۱۱۵ هزار و روغن سرخ کردنی با قیمت ۲۱۱ هزار و ۴۰۰ تومان بود.
با توجه به شرایط بازار و واردات به موقع روغن و وفور این محصول در بازار 
اکنون فروشندگان و خرده فروشــی ها خود روغن را با نرخ هایی کمتر از 
نرخ مصوب به فروش می رسانند که یکی از علت کاهش مصرف حذف ارز 

۴۲۰۰ تومانی و صفر شدن قاچاق روغن به خارج از کشور است.
طبق آمارها سالانه ۱.۵ میلیون تن روغن خام نیاز است که بر اساس آمار 
شــرکت مادرتخصصی بازرگانی دولتی ایران ذخایر روغن خام کشور نیز 
موجود اســت، اکنون ظرفیت ذخیره ســازی روغن خام کشور در بخش 
خصوصی و دولتی بالغ بر یــک میلیون و ۲۵۳ هزار تن اســت، اخیراً نیز 
با افزایش ۱۲۵ هزارتنی ظرفیت ذخیره ســازی، مجموع ظرفیت ذخیره 

روغن خام کشور به یک میلیون و ۳۷۸ هزار تن خواهد رسید.
به تازگی »محمــد قربانی« معاون برنامه ریــزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشاورزی با اشــاره به کاهش ۱۰ تا ۱۵ درصدی قیمت روغن خوراکی در 
بازار، گفت: در صورت ثبات قیمت های جهانــی روغن خام، به طور حتم 

قیمت روغن خوراکی به طور مجدد در بازار کاهش می یابد.
وی افزود: اکنون قیمت انواع روغن هــای خوراکی ۱۰ درصد و روغن های 
صنف و صنعت ۱۵ درصد کاهش یافته اســت و اگر اتفاق جدیدی در بازار 
جهانی رخ ندهد ما شــاهد کاهش مجدد قیمت های این محصول در بازار 
خواهیم بود.معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: در اردیبهشت ماه 
سال جاری و در پی اجرای طرح مردمی ســازی نظام عادلانه یارانه ها، بر 
اســاس اطلاعیه ای نرخ های جدید روغن خوراکی برای روغن مایع ۸۱۰ 
گرمی پخت و پز ۶۳ هزار تومان و روغن مایع ســرخ کردنی ۶۲ هزار تومان 
تعیین و اعلام شد که با توجه به شرایط جدید بازار و کاهش جهانی قیمت 

روغن خام در مردادماه قیمت های مصوب کاهش یافت.
قربانی تصریح کرد: طبــق آمارهای موجود قیمــت جهانی هر تن روغن 
خام پالم در اردیبهشــت ماه ســال ۱۴۰۱ حــدود ۱۷۰۰ دلار بود که در 
شــهریورماه به ۹۰۰ دلار رســید و همچنین قیمت جهانی هر تن روغن 
ســویا در اردیبهشــت ماه ســال ۱۴۰۱ حدود ۱۸۰۰ دلار بــود که در 
شــهریورماه به ۹۰۰ دلار شــد که حدود ۴۰ درصــد کاهش قیمت های 

جهانی روغن را نشان می دهد.

وغن ر وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

هدف گذاری برای ترانزیت ۲۰ میلیون تن کالا از مسیر ایران
خریــدار  وزیــر راه و شهرســازی از 
هدف گــذاری بــرای ترانزیت ســالانه ۲۰ 
میلیون تن کالا از مســیر ایــران در میان 
مدت خبر داد و گفت: توسعه همکاری های 
دوجانبه در زمینه حمل و نقــل و ترانزیت 
میان کشورهای آســیای مرکزی، به مثابه 
قطعات تکمیل کننده ابتــکار برنامه عمل 
مشــترک چند جانبــه توســعه ترانزیت 

منطقه ای است.
»رستم قاســمی« در نخســتین اجلاس 
وزرای ایــران و کشــورهای ازبکســتان، 
ترکمنســتان، تاجیکســتان، قرقیزستان 
و قزاقســتان کــه از صبح امــروز در محل 
هتل اســپیناس پالاس در حــال برگزاری 
اســت، اظهار کرد: انتخاب عنوان »توسعه 
همکاری های ترانزیتی« برای این اجلاس، 
با توجه بــه فضای ســازنده و تعاملی فعلی 
میان ایران و کشــورهای آســیای مرکزی، 
خصوصــاً اولویــت فعلــی دولــت ایران 
جهت توســعه همکاری هــای اقتصادی با 
همسایگان و کشورهای منطقه، انتخابی به 
موقع، هوشــمندانه و هدفمند، در راستای 
تحکیم و تقویت روابط همه جانبه اقتصادی 

به شمار می آید.
وی افزود: موضوع همکاری های حمل ونقل 
و ترانزیت، بــه عنوان یکــی از ارکان اصلی 
تعاملات تجاری کشورها محسوب می شود؛ 
به نحوی که بــا هم افزایی زیرســاخت ها و 
امکانــات حمل ونقلی، بهره منــدی همه 
بازیگــران عرصه حمل ونقل، لجســتیک، 
تجارت و در کنار آن جمعیت ۱۶۰ میلیون 
نفری ملت ها در این پهنه جغرافیایی فراهم 

خواهد شد.
وزیر راه و شهرســازی گفت: موضوع توسعه 
همکاری هــای ترانزیتی در پهنــه ایران و 
کشورهای آسیای مرکزی، صرفاً موضوعی 
مربوط به امروز و آینده نیست؛ بلکه به گواه 
تاریخ، این منطقه دارای حافظه باستانی در 
خصــوص نقش آفرینی پررنــگ و محوری 
در مبادلات تجاری شــرق و غرب و شمال 

و جنوب جهان بوده است.
قاســمی خاطرنشــان کرد: بر اساس این 
رویکــرد فرصت آفرین و ظرفیت ســاز و با 
تأکید بــر ضرورت انسجام بخشــی و بهبود 
شــکلی و محتوایی همکاری های ترانزیتی 
جمهوری اســلامی ایــران با کشــورهای 
منطقــه، در ادامــه بــه رئــوس اقدامات 
اولویت دار، در چارچوب ابتکار برنامه عمل 
مشــترک منطقه ای ترانزیتی اشاره خواهد 

شــد.وی بیان کرد: با توجه به زیرساخت ها 
و امکانــات حمل ونقلــی فعلــی در قلمرو 
کشــورها و همچنین بازارهــای منطقه ای 
و بین المللــی و مبادلات تجاری مشــتمل 
بر صادرات، واردات و ترانزیت کشــورهای 
آسیای مرکزی با کشورهای فرامنطقه ای از 
طریق ایران، در میان مدت می توان بیش از 
سه برابر عملکرد فعلی به عبارتی بالغ بر ۲۰ 

میلیون تن دست یافت.
وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: ایــن 
هدف گــذاری بــرای ترانزیت ســالانه ۲۰ 
میلیون تن کالا، به عنوان یک ابتکار، مسیر 
را بــرای هدفمنــد کردن و همسوســازی 
اقدامات کشــورها در چارچوب یک برنامه 
اقدام مشــترک منطقه ای ترانزیتی، روشن 

و هموار می کند.
قاســمی بر تشــکیل کارگروهی مشترک 
شــامل نمایندگان وزارتخانه های ذی ربط 
حمل ونقلی کشــورهای عضو برای تدوین 
برنامه عمل مشــترک منطقــه ای با هدف 
مشخص تحقق ترانزیت سالانه ۲۰ میلیون 
کالا بین ایران تاکید کرد و گفت: این برنامه 
مشــترک باید جهت تصویب در نشســت 

بعدی این اجلاس ارائه شود.
وی افزود: همان طور کــه در منابع و مراجع 
معتبر بین المللی و علمی توصیه شده است، 
ایجاد سازوکاری برای مدیریت کریدورهای 
ترانزیت منطقــه ای، به عنــوان ضرورتی 
اساسی برای بهره گیری حداکثری کشورها 

از کریدورهای ترانزیتی عبوری از قلمروی 
سرزمینی شان محسوب می شود.

قاســمی ادامــه داد: بنابراین ایجــاد این 
ســازوکار بــا هــدف هماهنگ ســازی 
کشــورها،  اقدامــات  همسوســازی  و 
انسجام بخشی به مقررات و قوانین و رویه ها 
و اســتانداردها، پایش و ارزیابی مســتمر 
عملکــرد ترانزیتی در کریدورهــا، انطباق 
بخشی سیاست گذاری ها و اقدامات داخلی 
با برنامه عمل مشــترک به عنوان یک اقدام 

اساسی مورد تأکید است.
این عضو کابینه سیزدهم اظهار کرد: انتظار 
می رود مدل مدیریت کریدور و ســازوکار 
اجرایی آن تا اجلاس بعدی وزرا نهایی شده 

باشد.
وی بهبود عوامــل کلیدی زمــان و هزینه 
ترانزیت، در ترددهای مرزی و همچنین در 
قلمرو کشــورهای عضو را ضرورتی اساسی 
برای توسعه همکاری های ترانزیتی دانست 
و گفت: در این راســتا، ضمن اعلام آمادگی 
برای تسهیل و تســریع در ترددهای مرزی 
و نیــز ترانزیــت از پهنه ســرزمینی ایران، 
یادآوری می کنــم که در ماه آوریل ســال 
جاری میلادی توافقی کلیدی در چارچوب 
رونق بخشــی به کریدور ترانزیتی شمال - 
جنوب از طریق هدف گــذاری کوتاه مدت، 
حجم ترانزیت ۱۰ میلیون تن تا پایان سال 
۲۰۲۳ کالا از این کریدور از مبادی و مقاصد 
واقع در روســیه از طریق ایران با فدراسیون 

روســیه، محقق شد.قاســمی ادامــه داد: 
جهت تحقق این هدف گذاری، برنامه عمل 
یک ســاله توســعه ترانزیت بین دو کشور 
تهیه و مبادله شده که در چارچوب نشست 

حاضر هم قابل بهره برداری است.

طرح های توسعه بنادر کشور در حال 
انجام است

وزیر راه و شهرســازی، ایران را کشــوری 
ترانزیتی دارای بنادری با ظرفیت اســمی 
۲۴۰ میلیون تــن و ظرفیــت کانتینری ۸ 
میلیون TEU دانســت و افزود: طرح های 
توســعه بنادر شــمالی در سرتاســر شرق 
تا غرب دریــای خــزر و همچنیــن بنادر 
جنوبی از غربی تریــن نواحی خلیج فارس تا 
شــرقی ترین نقطه دریای عمان یعنی بندر 

چابهار در حال انجام است.
وی ادامه داد: این طرح ها شــبکه ۱۲ هزار 
کیلومتری خطوط ریلی و شبکه جاده های 
ترانزیتــی و زیرســاخت های خدماتــی و 
پایانه های مرزی بــا کیفیت مطلوب تحقق 
ترانزیت سریع و مقرون به صرفه را از قلمرو 

ایران تضمین می کند.
قاســمی خاطرنشــان کرد: عــلاوه بر این 
طرح های زیرساختی به ویژه احداث مراکز 
لجســتیک چندوجهی در دست اجراست 
و توســعه آن ها با تأکید بر ســرمایه گذاری 
بخش خصوصــی و طرف هــای خارجی با 
اولویت در حال پیگیری است.به گفته وزیر 

راه و شهرسازی، با تکمیل این شبکه مراکز 
لجســتیک، مزیت های رقابتــی در حوزه 
ترانزیت با کاهش زمان و هزینه ترانزیت به 

طور مستمر محقق خواهد شد.
وی تاکید کرد: با تجاری سازی کریدورها و 
مسیرهای ترانزیتی در منطقه ما، پیوندهای 
حمل ونقلــی میان کشــورهای محصور در 
خشکی آســیای مرکزی با آب های جنوبی 
به ویژه از طریق بندر چابهار تسهیل خواهد 

شد.
قاسمی ادامه داد: در این راســتا وزارت راه 
و شهرســازی برای جذب ســرمایه گذاری 
کشورهای حاضر در پروژه های زیرساختی 
گفته شده در چارچوب شیوه های مشارکت 
 T-B-O عمومی خصوصی نظیر مدل های

و B-L-T آمادگی کامل دارد.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: بدون شک، 
توســعه همکاری های دوجانبه حمل ونقل 
و ترانزیتی میان کشــورهای حاضر در این 
اجلاس، به مثابــه قطعــات تکمیل کننده 
ابتکار برنامــه عمل مشــترک چند جانبه 

توسعه ترانزیت منطقه ای خواهد بود.

ایران دارای ۱۴ هزار کیلومتر خط 
ریلی است

وی با طرح ۴ دیجیتالی کردن و سبز کردن 
مسیر گمرکات، صدور ویزای یک ساله برای 
رانندگان و لوکوموتیورانان و تجار، توســعه 
زیرســاخت ها و ناوگان حمل و نقل و ایجاد 
حمل و نقل ترکیبی و برطرف کردن مساله 
تعرفه ها، اجرای این مــوارد را برای افزایش 
ســرعت و حجم ترانزیت ضــروری و مهم 
دانست.قاســمی خاطرنشــان کرد: ایران 
دارای ۱۴ هزار کیلومتر راه آهن است و یک 
برنامه پیش بینی شــد ۳ ساله با ۲۰ میلیارد 
دلار هزینه بــرای تقویت زیرســاخت ها و 

ناوگان ریلی است.
وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: همچنین 
وجود کریدورهای ریلــی و جاده ای متعدد 
در کشور ظرفیت مناســبی را برای افزایش 
ترانزیــت فراهم کرده اســت، همچنین در 
حال اجرای بزرگراه از بندر شــهید رجایی 
تا آســتارا هســتیم که بر ایــن ظرفیت ها 

می افزاید.
وی اعلام آمادگی کرد که بــا ارائه زمین به 
کشورها امکان ســاخت مراکز ترانزیتی در 
پایانه های مــرزی فراهم شــود؛ همچنین 
پیشنهاد داد اجلاس ۶ جانبه همکاری های 

ترانزیتی به صورت دائمی برگزار شود.

  اگر تفاهم نامه به درستی اجرا شود

وبل- ریال به کمک توسعه اقتصادی کشور می آید ر
دو شنبه     ۱8مهر ۱۴0۱     سال هفتم     شماره ۱۱62      8 صفحه     3000 تومان

صفحه 4

w w w . E J R A A R O . i r

پایگاه هنری

ما را دنبال کنید

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی

W W W . K H A R I D A A R  O N L I N E . I R وزنامـــه   ر

K  H  A  R  I  D  A  A  R     D  A  I  L Y

پایگاه خبری
w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

پایگاه تحلیلی
w w w . R O O Z L I N E . i r

miraarthouseفلسطین جنوبی، لبافی نژاد،  کاشی 87

خانه  هنر   میرا

معاون وزیر صمت مطرح کرد
 جزییات توافقات مجمع اقتصادی خزر

به ریاست رئیس جمهور انجام شد

وکارهای   تصویب ساز
خانه ملی گفتگوی آزاد درشورای 

عالی انقلاب فرهنگی

سخنگوی صنعت آب پاسخ داد
آیا در سال جاری آب جیره بندی می شود ؟

ســخنگوی صنعت آب گفت: در حال حاضر شهر و اســتان خاصی وجود 
ندارد که بتوان آن را دچار تنــش آبی قلمداد کرد.آب اشــامیدنی یکی از 

حقوق اولیه هرشهروندی به شمار می آید. 

وزیر صمت اعلام کرد
تدوین سند جامع ماشین آلات 

کشاورزی بر مبنای توسعه صادرات
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رییس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:

دانشجویان آزادانه حرف هایشان را بزنند

فرمانده کل ارتش:

یکجا با دشمن تسویه حساب خواهیم کرد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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به ریاست رئیس جمهور انجام شد
وکارهای خانه ملی گفتگوی آزاد  تصویب ساز

درشورای عالی انقلاب فرهنگی
اعضای شــورای عالی انقلاب فرهنگی ۹ مســاله مهم و دارای اولویت 
فرهنگی و اجتماعی را بررســی و بر مبنــای آن راهبردها و برنامه های 

اقدام را تنظیم و تصویب کردند.
شورای عالی انقلاب فرهنگی به ریاســت حجت الاسلام سید ابراهیم 

رئیسی تشکیل جلسه داد.
در این جلسه ۹ مساله مهم و دارای اولویت فرهنگی و اجتماعی بررسی 

و بر مبنای آن راهبردها و برنامه های اقدام تنظیم و تصویب شد.
این برنامه هــا با هدف افزایــش کارآمدی آموزش و پرورش، نشــاط و 
پویایی اجتماعی در دانشــگاه ها، تقویت نحوه گذراندن اوقات فراغت، 
تقویت فضای گفتگو و فعلیت بخشــیدن به مصوبه قبلی شورای عالی 
انقلاب فرهنگــی تحت عنوان »خانــه ملی گفتگــوی آزاد« تنظیم و 

تصویب شده اند.
خانــه گفتگوی آزاد زمینــه ایجاد فضــای آزاد بــرای دانش آموزان و 
دانشجویان را به دور از هرگونه محذوریت علمی و گفتگویی در محیط 

مدرسه و دانشگاه فراهم می کند.

همچنین در این جلســه موضوع فراهــم کردن زمینه هــای فعالیت 
کرسی های آزاداندیشی مطرح و مورد بررسی قرار گرفت.

نایب رییس مجلس:
 صندوق های بیمه باید خدمات یکسان

 و یکپارچه ای ارایه کنند
نایب رییس مجلس شورای اسلامی گفت: همه صندوق های بیمه باید 
خدمات یکسان و یکپارچگی داشته باشند، زیرا نبود جامعیت و وحدت 

باعث بروز تبعیض و تنش های اجتماعی می شود.
 »عبدالرضا مصری« در همایش ملی روز روســتا و عشایر اظهار داشت: 
دولت آیت الله رییسی یکپارچه ســازی در نظام صندوق ها را از خود به 

یادگار بگذارد که این امر شدنی است. 
وی افزود: صندوق های بیمه دارای چالش هایی هستند که باید بررسی 
شود تا پرداخت مستمری صندوق ها به گونه ای باشد که نیازهای بیمه 

شده را در آینده رفع کند.
نایب رییس مجلس با بیــان اینکه در اصل دوم قانون اساســی کرامت 
و ارزش والای انســان مــورد توجه قرار گرفته اســت، گفــت: کرامت 
واژه گســترده اســت که متغیرهای مختلف بر آن تاثیر گذار است. ما 
کارگزاران نظام باید به حفظ و شــان و کرامت انســان ها توجه داشته 

باشیم. 
وی بیان داشــت: ارتقای کرامت انســان ها از لحاظ مادی و معنوی در 
هر صنفی از جامعه باید صورت گیرد، ضمن اینکه در گذشــته شــهید 
رجایی توجه ویژه ای به روستاییان داشــت و توسط کمیته امداد برای 

روستاییان بالای ۶۰ سال قرار داد. 

مصری با تاکید بر اینکه برای حفظ کرامت باید تلاش زیادی کرد، گفت: 
تمام توجه ما به این بود که همه اقشــار بیمه داشته باشند. اینکه گفته 
می شــود نیاز امروز آسایش فرداست جمله شــعاری و تبلیغی نیست؛ 

بلکه ما دغدغه مند هستیم. 
وی گفت: گاهی یکسان سازی، کرامت ها زیر سوال می برد، دولت بیمه 
پایه درمانی را برای همه مردم قرار داده اســت؛ ولی بعضی ها استفاده 
نمی کنند. در همین راســتا افراد می توانند در سطوح درآمدی مختلف 

حق بیمه پرداخت کنند. 
نایب رییس مجلس با بیان اینکه باید یک بانک اطلاعاتی منسجم تهیه 
شود، بیان کرد: نباید لایه های سطح درآمدی را یکسان در نظر بگیریم 

زیرا تبعیض ضد قانون اساسی است.
این نماینده مجلس افزود: برای شناســایی افراد کم درآمد، آمارها را از 
کمیته امداد گرفتیم تا بر اســاس آن بیمه ها را تعریف کنیم؛ در همین 
راســتا یک میلیون و ۲۰۰ هزار راننده بیمه شــدند، ضمن اینکه بیمه 

کارگران روزمزد، زنان سرپرست و روستاییان و عشایر را اجرایی شد.
نایب رییس مجلس ابراز امیدواری کــرد: ۹۵ درصد جامعه دارای بیمه 

تامین اجتماعی باشند.

حسن نوروزی: 
همه چیز برای بیان اعتراض وجود دارد

نایب رئیس کمیســیون حقوقی و قضائی مجلس رسانه ها، دانشگاه ها و 
مساجد را به عنوان فضاهایی عنوان کرد که در آن فضا برای بیان اظهار 
نظر موافق و مخالف و سخنرانی وجود دارد و گفت: همه چیز برای بیان 

اعتراض وجود دارد.
حجت الاسلام حسن نوروزی در پاسخ به پرسشی درباره نقش مجلس 
در فراهم آوردن فضای قانونی برای اســتفاده مــردم از حق اعتراض با 
بیان این که »اگر الان کســی بخواهد اعتراضش را بیان کند و نظرش را 
بگوید می تواند از روزنامه ها، صداوســیما و رادیو استفاده کند«، اظهار 
کرد: آزادی هایی کــه در ایران وجود دارد، در هیــچ جای جهان وجود 

ندارد.
وی گفت: اگر واقعاً هدف ابراز نظر مخالف است، امکان »مناظره« وجود 
دارد و برخی نیز از این فرصت استفاده می کنند اما این که عده ای با قمه 
مردم را زخمی و تیراندازی کنند، اعتراض نیست؛ این که شما می بینید 
فردی روســری اش را بردارد و فرد دیگری به مأمور شلیک کند و قمه 
بزند و با ماشــین از مأمور پلیس و بسیجی رد شــود، غیر قابل پذیرش 

است.
این نماینده مجلس گفت: امروز در دانشگاه ها و مساجد فضا برای بیان 
اظهار نظر موافق و مخالف و ســخنرانی وجود دارد. جلوی مجلس نیز 
گاهی اوقات مطالباتی مطرح می شــود. به نظر مــا همه چیز برای بیان 
اعتراض وجود دارد. مگر امروز اگر در دانشــگاه مناظره ای برگزار شود، 
کســی حرفی می زند؟ یا اگــر بیایند جلوی مجلس مطالبات شــان را 

بگویند کسی حرفی می زند؟

تریبون

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: هفته وحدت 
نمادی از تبلــور عینی همدلی و حرکت دوشــادوش 
میان تشــیع و اهل ســنت در همه عرصه های خدمت 

به ایران است.
محمدباقــر قالیباف در صحن علنــی مجلس در نطق 
پیش از دســتور گفت: لازم می دانم فرا رسیدن میلاد 
باســعادت رســول اکرم )ص( را بــه تمام بــرادران و 
خواهران مسلمان در سراســر جهان تبریک و تهنیت 
بگویم و همچنین آغاز هفته وحدت را گرامی داشــته 
و این هفته را بــه همه برادران اهل ســنت تبریک می 

گویم.
وی تصریح کــرد: امروز هفته وحدت نمــادی از تبلور 
عینی همدلی و حرکت های همه جانبه و دوشــادوش 
میان تشیع و اهل ســنت در همه عرصه های خدمت به 

ایران عزیز و انقلاب اسلامی است.

قالیباف افزود: چــه در دوران دفاع مقدس و 
چه در حوادث داخلی هر جــا نیاز به حضور، 
جانفشانی یا تقدیم شهید بوده است هم اهل 
ســنت و هم تشــیع در کنار هم توانسته اند 
حاضر شــوند و هر روز ایران عزیــز را قوی تر 

کنند.
رئیس مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: 

رمز پیروزی ما همین وحــدت و یکپارچگی میان فرق 
مختلف در ایران عزیز است.

وی عنوان کرد: لازم می دانم بگویم کسانی که به تعبیر 
مقام معظم رهبری شــیعه انگلیسی یا سنی آمریکایی 
هســتند هر دو، دو لبه یک قیچی به شــمار می روند و 
به گونه ای عمل می کنند که مســلمانان را به جان هم 

بیندازند.
قالیباف افزود: کسانی که میان مسلمانان تفرقه ایجاد 

می کنند، آب در آســیاب رژیم صهیونیستی 
و آمریکای جنایتــکار می ریزند در حالی که 

آنها دشمنان قسم خورده ما هستند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح 
کرد: امروز وحدت مسلمین از آموزش های 
اصیل و آموزه های اساسی قرآن کریم است 
و ما در ســایه نبی مکرم اسلام و قرآن کریم 
از همه دشــمنان دین خدا و رسول اکرم )ص( برائت 
می جوییم. شرط انکارناپذیر به جا آوردن دستورات 
الهی برائت جســتن از کفار، مشــرکین و منافقین 

است.
وی گفت: این هفته، هفته نیروی انتظامی است که آن 
را گرامی مــی دارم و به همه خدمت گــزاران و عزیزان 
این مجموعــه تبریک و تهنیت می گویم. کســانی که 
انصافاً در همه شرایط کشور در برقراری امنیت، رشد و 

توسعه اقتصادی، رسیدگی به امور جاری کشور و همه 
شئونات زندگی مردم اثرگذار هستند.

قالیباف عنوان کرد: به روح پرفتوح شهدای فرماندهی 
کل انتظامی درود می فرســتیم و برای همه کسانی که 
در اقصی نقاط کشور، از کوه های ســربه فلک کشیده 
شــمال غرب گرفته تــا دریای نیلگــون خلیج فارس 

خدمت می کنند آرزوی موفقیت داریم.
رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: همچنین روز 
ملی عشــایر را تبریک و تهنیت می گویم، عشایری که 
در دوران دفاع مقدس درخشیدند و شهدای زیادی را 

برای امنیت کشور تقدیم کرد ند.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: عشــایر بــه گفته امام 
خمینی )ره( ذخایر انقلاب هســتند، همچنین امروز 
عشــایر در حوزه تولید ملی و اقتصــاد مقاومتی نقش 

جدی دارند و در این عرصه مجاهدت می کنند.

مجلس

خریدار  رییــس کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شــورای اســلامی با بیان 
اینکــه طبق آخریــن اطلاعاتم دانشــجو و 
استادی بازداشت نیستند، گفت: اصلا دانش 
آموز بازداشتی نداریم.علیرضا منادی درباره 
آخرین وضعیت دانشــجویان بازداشتی در 
جریان ناآرامی های اخیــر اظهار کرد: بالای 
۹۸ درصد دانشــجویان بازداشتی آزاد شده 
اند که در ایــن باره پیگیــری هایی از طریق 
قوه قضاییه و وزرات علوم و خیلی از دستگاه 
های دیگــر انجام دادیم؛ همــه تلاش بر این 
بود که حتــی یک دانشــجو از کلاس درس 
بازنماند و ســر کلاس درس حاضر شود.وی 
درباره حمایت از اساتید در جریان ناآرامی ها 
گفت: هر استادی حق دارد که از دانشجویان 
حمایت کند، ما هم از دانشــجویان حمایت 
می کنیم؛ دانشــجو ســرمایه بزرگ انسانی 
کشورمان است. وقتی دانشــجو به دانشگاه 
های مهم راه پیدا می کند، سرمایه و حتی جز 

بیت المال ملت ایران اســت که باید از آن ها 
حفاظت کنیم.

رییس کمیســیون آمــوزش و تحقیقات 
مجلس در عین حــال بیان کــرد: البته از 
دانشــجویان عزیز انتظار می رود که اولین 
دغدغه آن ها تحصیل باشــد چون کشور و 
همه مســئولان منتظرند که دانشجویان، 
کشــور را تحویل گرفته و اداره کنند؛ اداره 
آینده کشــور  بر عهده دانشــجویان است 
پس از تحصیل بــاز نماند.منادی ادامه  داد: 
دانشــجویان حرف هایشــان را آزادانه در 
داخل محیط دانشــگاه بیان کنند، روسای 
دانشــگاه ها هم مکلف هســتند خودشان 
در تجمعات حضور یافته و با دانشــجویان 
صحبت کنند کما اینکه در چندین دانشگاه 
روســای دانشــگاه ها با دانشــجو صحبت 
کردند که نمونه آن دانشــگاه تبریز بود که 
خیلی اثرگذار بود، دانشجویان گوش کرده 
و عمده آن ها از تجمع منصرف شــده و سر 

 کلاس هایشان حاضر شــدند. در دانشگاه 
های دیگر هم باید این اتفاق بیفتد.

وی خاطرنشان کرد: دانشــگاه محل تولید 
انسان است  و سرنوشت کشــور در دانشگاه 
رقم می خورد؛ امیدواریــم از این به بعد هم 
استاد و هم دانشجو جایگاه خود را بداند که 
چه جایگاه بلنــدی دارد. جامعه و حاکمیت 
هم به دانشــگاه و دانشــجو جایگاه و ارزش 
خاص و ویژه ای بدهد.رییس کمیســیون 
آموزش و تحقیقات مجلــس درباره اینکه 
آیا اساتیدی بازداشت شده اند؟ گفت: تا آن 
جایی که می دانم  اســتاد و دانشجویی در 
بازداشت نیستند، اگر بازداشتی باشند به ما 

اطلاع دهند که کمک کنیم.
منــادی درباره اینکــه آیا دانش آمــوز و یا 
معلمی در ناآرامی ها بازداشــت شده است، 
گفت: اصلا دانش آموز بازداشــتی نداریم. 
درباره اینکه معلمی بازداشت شده باشد هم 
خبر ندارم چون چنین چیزی نیســت، اگر 

بازداشتی باشد به ما مراجعه می کنند.
وی درباره اینکه فیلمی منتشــر شــده که 
به دلیل اعتراض دانش آمــوزان نیروهایی 
وارد مدرسه ای شــدند، گفت: دروغ است و 
چنین چیزی وجود ندارد.رییس کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقات مجلس دربــاره لزوم 
ایجــاد فضایی در دانشــگاه ها بــرای بیان 
اعتراضات گفت: این فقط برای دانشجویان 
نیســت چه اینکــه پیــش از ایــن »خانه 
گفت گوی ملی« تصویب شده بود اما فعال 
نبود و باید فعال شود. درمان خیلی دردهای 

جامعه در حوزه های مختلــف به خصوص 
فرهنگی را »گفت وگو« می دانیم البته باید 
مشــکلات معیشــتی مردم هم رفع شود و 
دولت جلوی گرانی ها را بگیــرد.وی با بیان 
اینکه باید قیمت کالاهای اساسی همچون 
گوشــت و مرغ و برنج به قبل برگردد، گفت: 
انتظار مردم رفع مشــکلات معیشتی است 
که دولت هم با درآمدهایــش می تواند این 
کار را انجام دهد. از جمله آن افزایش حقوق 
کارکنان و بازنشستگان است که دو فوریت 

این لایحه امروز در مجلس تصویب شد.

هفته وحدت نمادی از تبلور همدلی تشیع و اهل سنت است

خریدار   فرمانــده کل ارتش در صبحگاه 
مشــترک عهد ســربازی با تاکید بر اینکه 
اجازه دخالت و تعرض بــه هیچ بیگانه ای را 
نمی دهیم، گفت: نیروهای مسلح پشتیبان 
یکدیگــر و در خط مقدم ملــت برای حفظ 
امنیت کشور و مقابله با تهدیدات هستند و 
تحت یک فرماندهــی واحد برای یک هدف 
پیشمرگ یکدیگر و پیشمرگ ایران و ایرانی 

هستند.
 به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرلشکر 
عبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش، در 
صبحگاه مشترک عهد سربازی که با حضور  
سردار ســرتیپ پاســدار محمدرضا نقدی 
معاون هماهنگ کننده ســپاه پاســداران 
انقــلاب اســلامی، امیر ســرتیپ علیرضا 
صباحی فرد فرمانده نیــروی پدافند هوایی 
ارتش، سردار سرتیپ محمد شرفی معاون 
اجرایــی فرماندهی انتظامی در دانشــگاه 
خاتم الانبیــا)ص( نیــروی پدافند هوایی 
ارتش برگزار شــد، با تبریک ، هفته وحدت 
و گرامیداشــت هفته انتظامــی اظهارکرد: 
انتظــار و اعتقاد بــه ظهور منجــی یکی از 
مفاهم ریشــه دار بشــری در همه مکاتب، 

ادیان و فرق در طول تاریخ بوده است.
وی افزود: ظهور انســان کامل که جهان را 
پر از عدل و داد و بصیرت می کند، هم ریشه 
در فطرت، هم ریشه در ادیان و هم ریشه در 

تاریخ اندیشه بشر دارد.
فرمانده کل ارتش گفت: انقلاب شکوهمند 
اســلامی ایران کــه در دوران بلوک بندی 
ایدوئولوژی های الحادی به پیروزی رسید، 
پس از قرن هــا طلیعه حاکمیــت الهی بر 
زمین را نوید داد و با توجه به خواست و اراده 
مردم و در پرتو آموزه های اسلامی، در حوزه  
اندیشه های سیاسی، الگوهای جدید مردم 
ســالاری دینی را ارائه کرد و اندیشــه های 
الحادی، التقاطی، ارتجاعــی و افراطی را به 
چالش کشید.وی افزود: انقلاب اسلامی در 
شناســاندن اهداف و مفهوم صحیح انتظار، 
الگوسازی برای نســل منتظر، امیدواری به 
انقلاب جهانی مهدوی و آماده ســازی آحاد 
جامعه در ابعــاد فــردی و اجتماعی برای 
عصر ظهور، ایفای نقش کرده است. انقلاب 
اســلامی آغازی بر تشــکیل تمــدن نوین 
اســلامی اســت که با ظهور آخرین ذخیره 

الهی در زمین تحقق خواهد یافت.
امیر سرلشکر موسوی با اشاره به بیانیه گام 
دوم انقــلاب، گفت: از منظــر رهبر حکیم 
و فرزانــه انقلاب در بیانیــه گام دوم؛ آرمان 
بزرگ انقلاب اســلامی، ایجاد تمدن نوین 
اســلامی و آمادگی برای طلوع خورشــید 
ولایت عظمی است. در واقع بیانیه گام دوم 
نقشه راه رســیدن به این آرمان های بزرگ 

است.وی مراســم صبح گاه عهد سربازی را 
لبیک به فرمان مقام معظم رهبری دانست و 
اظهارکرد: طبیعتا نیروهای مسلح، از جمله 
ارتش که تحت فرماندهی مســتقیم مقام 
معظم رهبری هستند، باید در پیاده سازی 
و اجرای این نقشــه راه نســبت به سایرین، 
پیشرو و پیشگام باشند، برنامه های بسیاری 
خوبی برای این وظیفه در نیروهای مســلح 
و ارتش طراحی و اجرایی شــده و ادامه دارد 
و این تجمــع که امروز در همــه محل های 
استقرار ارتش در سراسر کشــور و از جمله 
در این دانشــگاه و همین میــدان در حال 
اجراســت، لبیک بــه فرمان مقــام معظم 
رهبری است که تحت عنوان عهد سربازی، 
آحاد رزمندگان ارتش جمهوری اســلامی 
ایران انتظار، اشتیاق و آمادگی خود را برای 
ســربازی در رکاب آن یگانــه منجی عالم 
بشــریت تحت فرماندهی نایب آن حضرت، 
مقام معظم رهبری اعلام و بــر پایبندی به 
الزامــات ایــن آمادگی برای ظهــور تاکید 

می کنند.
فرمانده کل ارتش به هجمه های گسترده و 
ترکیبی دشمنان کشور اشاره و اظهارکرد: 
در مسیر حرکت انقلاب به سوی تمدن نوین 
اسلامی و فراهم سازی زمینه ظهور، هجمه 
گسترده و ترکیبی دشمنان، در هر برهه ای 
به شــکلی قابل مشاهده اســت. شیطان و 
طاغوت همواره سد راه انبیاء، اوصیا و اولیاء 
بوده اند که نگذارند انســان ها به ســعادت 
هدف گذاری شده خداوند برسند. در طول 

تاریخ هر بار به شکلی آن  را نشان داده اند.
وی ادامــه داد: در عصــر انقلاب اســلامی 
ایران که با شــواهد بســیار، دوران وصل به 

ظهور حضرت مهــدی )عج( اســت، نماد 
برجســته طاغوت و نظام ســلطه، شیطان 
بزرگ آمریــکا و فرزند نامشــروع آنها رژیم 
جعلی صهیونیستی، سردمدار مبارزه با راه 
سعادت بشر که در نقشه راه انقلاب اسلامی 

ایران متجلی شده است، هستند.
امیر سرلشــکر موســوی گفت: مهمترین 
راهبرد آنها هم نا امیدســازی، شکســتن 
اســتقامت ملت بزرگ ایــران، برهم زدن 
امنیت و اخلال در استقلال و پیشرفت ایران 
است. آنها به دنبال آن هســتند که امنیت 
و امیــد را از این ملت بگیرنــد و مقامت او را 
در هم بشکنند، اما ملت با بصیرت ایران هم 
دســت آنها را خوب خوانده است و علیرغم 
همه دشــمنی ها، امیدوار و مستقل و مقاوم 

به پیش می رود.
 پرچم ســه رنگ مزین به لا اله الا الله بر بام 
ایران عزیز، در اهتزاز خواهــد بود و ایران و 
ایرانی سربلند و استوار از آب و خاک خود، از 
کشــور، از نظام و از انقلاب خود، از استقلال 
و امنیت خود و از ارزش ها و آرمان های خود 

دفاع خواهد کرد.
سرلشکر  موسوی ضمن تاکید بر سربلندی 
ملــت ایــران در آزمایش ها و ســختی ها 
اظهارکــرد:  ملت فهیــم، صبــور و فداکار 
ایران در این ســال ها آزمایش های بسیاری 
را تجربه کرده و از همه آنها ســربلند بیرون 
آمده اســت. البته زخم هایی بــر پیکر این 
ملت رشید وارد شده اســت. زخم ها ترمیم 
خواهد شد و همه این شرارت ها و خباثت ها 
به طومار ســیاه کارنامه آمریکای جنایتکار 
و  رژیم کــودک کش صهیونیســتی اضافه 
خواهد شــد و روزی خواهد رسید که یکجا 

تسویه حســاب خواهیم کرد و شما جوانان 
عزیز آن روز را به چشــم خود خواهید دیده 

و شما خود مردان آن میدان خواهید بود.
فرمانــده کل ارتــش، نیروهای مســلح را 
همرزم و حامــی یکدیگر دانســت و افزود: 
ارتش، سپاه، بســیج و فراجا؛ برادر، همرزم، 
همسنگر، حامی و پشــتیبان یکدیگر و در 
خط مقدم ملت برای حفظ امنیت کشــور و 
مقابله با تهدیدات هستند. نیروهای مسلح 
یک حقیقت واحدند، تحت یک فرماندهی 
واحد اجرای ماموریت می کنند و برای یک 
هدف پیشــمرگ یکدیگر و پیشمرگ ایران 

و ایرانی هستند.
وی خاطرنشان کرد: نیروهای مسلح در راه 
پاسداری از استقلال، تمامیت ارضی، حفظ 
دســتاوردهای انقلاب، دفاع از مستضعفان 
عالم، مقابله با ظالمان و مستکبران و حفظ 
امنیــت و آرامش و ســربلندی ملت بزرگ 
ایران و برای برافراشــته نگه داشتن پرچم 
ایران جان خود را فــدا خواهند کرد. ما برای 
حفظ این ارزش ها به خداوند بزرگ و قرآن 
کریم سوگند یاد کرده ایم و تا آخرین قطره 
خون، دســت در دســت هم، در خط مقدم 

ملت، متحد و یکپارچه ایستاده ایم.
امیر سرلشکر موســوی ادامه داد: دشمنان 
ما پیشــرفت این ملــت و این انســجام و 
یکپارچگــی ملــت و نیروهای مســلح را 
برنمی تابنــد، می بینند کــه ملت نیروهای 
مســلح را دوســت دارند و نیروهای مسلح 
مردم را دوست دارند و در کنار هم یکپارچه 
از کشور دفاع می کنند، لذا یکی از اهدافشان 
در تضعیف امنیت، ســرگرم سازی، هزینه 
سازی و نهایتاً تضعیف قدرت دفاعی کشور 

اســت.وی افزود: عمق راهبرد دشــمن در 
ناامنی ها این اســت که با جنــگ ترکیبی و 
با شــیوه های نوین، قدرت دفاعی کشور را 
تضعیف و از آن مســیر، مقاومت مردم ایران 
را بشکند و با تضعیف انسجام داخلی، نقشه 
های شــوم خود را عملی ســازد و برایشان 
ارتش، ســپاه و انتظامی فرقی نمی کند. اما 
ما ایرانی هســتیم، متعصب نسبت به دین، 
نســبت به وطن و مردم و اجــازه هیچگونه 
دخالت و تعرض به هیچ بیگانــه ای را نمی 

دهیم.
فرمانده کل ارتش با اشاره به امتحانات عصر 
غیبت گفت: عصر غیبت، عصــر امتحانات 
ســنگین اســت، ریزش هــا و رویش های 
بعضــاً غیرمنتظــره دارد. در دوران غیبت، 
در آزمایش ها و فتنه ها، انســان ها آنقدر در 
کوره حوادث آبدیده می شــوند که دیگر در 
هیچ فتنــه ای زمین نمی خورند، ســقوط 
نمی کننــد و راه را گــم نمی کننــد و اینها 
شایسته و مســتحق ظهورند و بهره مند از 
عصر ظهور خواهند شــد.وی افزود: دوران 
غیبت، دوران تمییز و تمحیص است؛ دوران 
بازشناســی اســت، دوران تفکیک و جدا 
کردن است، یعنی منتظران واقعی با اعمال 
خود از ســایرین تفکیک و جدا و بازشناسی 
می شوند؛ آنقدر در آتش ابتلائات و فتنه ها 
آزمایش می شــوند که ناخالصی هــا از آنها 
زدوده می شود و می شــوند آن که شایسته 

ظهور است.
فرمانده کل ارتش ادامــه داد: کلیدی ترین 
ویژگی این افراد و محکم ترین ریسمانی که 
آن ها را از ریزش نجات می دهد و شایســته 
ظهــور و پا در رکابــی آقا امام زمــان )عج( 

می کند، تمسک به ریسمان ولایت است.
امیر سرلشکر موســوی در پایان با تاکید بر 
اینکه خورشید روشنگر ولایت که امروز در 
چهره مبارک نایب آقا امام زمان مقام معظم 
رهبــری متجلی اســت و بزرگترین نعمت 
عصر ماســت، تاکید کرد: از خداوند بزرگ 
می خواهیم توفیق و شایســتگی ســربازی 
این ســلاله پاک حضرت زهرای اطهر )س( 

را به ما عطا فرماید.
در پایان این مراسم، امیر سرلشکر موسوی 
بمناســبت گرامیداشــت هفته انتظامی با 
اهدای لوح به ســردار ســرتیپ شرفی، این 
هفتــه را  به آحــاد فرماندهــان و کارکنان 

فرماندهی انتظامی تبریک گفت.
مراسم صبحگاه مشــترک »عهد سربازی« 
بمنظــور تجدیــد میثــاق بــا حضــرت 
صاحب الزمان)عــج( و تبییــن و تشــریح 
جایــگاه امامــت و ولایت، صبــح امروز در 
تمامی یگان های ارتش جمهوری اســلامی 

ایران به صورت همزمان برگزار شد.



  اگر تفاهم نامه به درستی اجرا شود
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جدیدترین ارزیابی بانک جهانی از اقتصاد ایران
 رشد اقتصادی ۲.۹ درصدی و بهبود ۲ شاخص 

کلان در سال جاری
بانک جهانــی در جدیدترین ارزیابی خود از وضعیــت اقتصادی ایران، 
رشد اقتصادی ۲.۹ درصدی و بهبود وضعیت تراز حساب های جاری و 

تراز مالی ایران در سال ۲۰۲۲ را پیش بینی کرد.
 

بانک جهانی در جدیدترین گزارش خود از وضعیت اقتصادی خاورمیانه 
و شــمال آفریقا پیش بینی کرده است رشــد اقتصادی این منطقه در 
ســال جاری میلادی تحت تاثیر افزایش قابل توجــه قیمت نفت و گاز 
به ۵.۵ درصد برسد. در سال ۲۰۲۱ رشــد اقتصادی خاورمیانه و شمال 
آفریقا به ۳.۶ درصد رســیده بود.در میان کشــورهای منطقه، کویت 
بیشترین رشــد اقتصادی را در ســال ۲۰۲۲ تجربه خواهد کرد. بانک 
جهانی پیش بینی کرده است اقتصاد کویت در این سال ۸.۵ درصد رشد 
کند که بیشتر از سایر کشــورهای منطقه است. مراکش نیز با رشد ۱.۲ 
درصدی، کمترین رشد اقتصادی را در این ســال تجربه می کند. رشد 
اقتصادی سایر کشورها در ســال ۲۰۲۲ به این ترتیب پیش بینی شده 
است: قطر۴ درصد، امارات ۵.۹ درصد، عربســتان ۸.۳ درصد، بحرین 
۳.۸ درصد، عمــان ۴.۵ درصد، الجزایر ۳.۷ درصد، عــراق ۸.۲ درصد، 
مصر ۶.۶ درصد، تونس ۲.۷ درصــد، اردن ۲.۱ درصد، کرانه باختری و 
غزه ۳.۵ درصد و جیبوتی ۳.۶ درصد.بر اساس پیش بینی بانک جهانی 
با وجود تداوم سیاســت های تحریمی آمریکا، اقتصاد ایران نیز در سال 
جاری میلادی بزرگتر خواهد شد و رشد ۲.۹ درصدی را تجربه خواهد 

کرد. این رقم البته نسبت به رشد ۴.۷ درصدی سال قبل  کمتر است.
بانک جهانی همچنین انتظار دارد تراز حســاب های جاری ایران و تراز 
مالی دولت ایران در ســال ۲۰۲۲ نسبت به ســال قبل بهبود پیدا کند. 
تراز حساب های جاری ایران در ســال ۲۰۲۱ معادل ۳.۵ درصد تولید 
ناخالص داخلی محاسبه شده اســت و پیش بینی می شود این رقم در 

سال جاری به معادل ۳.۸ درصد تولید ناخالص داخلی افزایش یابد.
تراز مالی دولت ایران نیز در سال گذشته معادل منفی ۵.۳ درصد تولید 
ناخالص داخلی بوده و این نهاد بین المللی پیش بینی کرده اســت تراز 
مالی دولت در ســال جاری به معادل منفــی ۴.۵ درصد تولید ناخالص 
داخلی برسد که بر این اســاس بهبود قابل توجهی نسبت به سال قبل 

خواهد داشت.

تصمیم جدید بانک مرکزی برای تسهیل معاملات در بورس 
سقف تراکنش کارگزاری های بورس ۱۰ برابر شد

 سخنگوی بانک مرکزی با اشــاره به تصمیم جدید بانک مرکزی برای 
تسهیل معاملات در بازار سهام گفت: ســقف تراکنش کارگزاری های 

بورس۱۰ برابر شد.

به گزارش روابط عمومی بانک مرکــزی، مصطفی قمری وفا اظهار کرد: 
 با مصوبه هیئت عامل بانــک مرکزی و به منظور تســهیل معاملات در 
بازار سهام، ســقف تراکنش درگاه های پرداخت اینترنتی و کارتخوان 
کارگزاری های بورس از ۵۰۰ میلیون ریال به ۵۰۰۰ میلیون ریال )۱۰ 
برابر( افزایش می یابد.به گفته ســخنگوی بانک مرکــزی، این مصوبه 
یکی از مطالبات ســازمان بورس و اوراق بهادار بود که چندی پیش در 
کارگروه مشترک ســازمان بورس و بانک مرکزی مطرح شده بود.وی 
در این باره تأکید کرد: تصمیم دیشــب هیئت عامــل بانک مرکزی در 
راســتای هم افزایی بازار پول و بازار ســرمایه بود که با افزایش ســقف 
تراکنش کارگزاری های بورســی، نقل و انتقال وجوه بین مشــتریان 
کارگزاران و صندوق های ســرمایه گذاری تســهیل خواهد شد، ضمن 

آنکه معاملات اوراق بهادار نیز روان تر می شود.

یارانه نقدی مهرماه چه زمانی واریز می شود؟
هنوز بــرای تغییر یارانــه نقــدی ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانــی تصمیم 
گیری نشده اســت اما برخی خبرها مبنی بر تغییر مبلغ یارانه نقدی یا 

جایگزینی کالابرگ بجای یارانه نقدی منتشر شده است.
 در مورد زمان واریــز یارانه مرحله ۱۴۰ )مهرمــاه ۱۴۰۱( دولت هنوز 
جزئیات دقیقی را منتشر نکرده اســت. اما بررسی ها نشان می دهد که 
دولت بیستم هر ماه یارانه نقدی را به حســاب سرپرستان خانوار واریز 
می کند. در این مرحله نیز احتمالاً طی روزهای آینده یارانه بگیران باید 

منتظر دریافت یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی باشند.
در این میان برخی از رســانه ها نیز ادعا می کنند کــه در این مرحله نیز 
یارانه دو ماه به حســاب سرپرســتان خانوار واریز می شــود. اما دولت 
هنوز در این رابطه اظهار نظری نکرده و بعید هــم به نظر می آید که در 
شرایط اقتصادی عجیب دولت دســت به واریز دو مرحله ای بزند.طرح 
»مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها« از بیســتم اردیبهشت ماه 
جاری از سوی دولت کلید خورد. با اصلاح نظام پرداخت یارانه ها، یارانه 
جدید برای ۷۲ میلیون نفر )۲۳ میلیون خانوار( واریز شــد که برای سه 
دهک اول ۴۰۰ هزار تومان و برای دهک های بیــن چهار تا ۹ نیز ۳۰۰ 
هزار تومان بود.وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که مسئولیت تعیین 
وضعیت اقتصادی خانوار و دهک بندی آنها را برعهده داشــت از زمان 
آغاز اجرای طرح، سامانه ای را برای ثبت اعتراض مردم نسبت به دهک 
بندی اعلام و ســازمان هدفمندی یارانه ها نیز امکانی را برای ثبت نام 

افراد جامانده فراهم کرد.

بازار

در پی تصویب لایحه متناسب ســازی حقوق کارکنان 
دولت و بازنشســتگان کشوری و لشــکری، براساس 
ضرایــب پایه ریالی که محاســبه شــده، از ۹۰۰ هزار 
تومان تا یک میلیون و ۵۰۰۰ تومان به حقوق کارکنان 

و بازنشستگان اضافه می شود.
سه شــنبه هفته گذشــته )۱۲ مهرماه( علی بهادری 
جهرمی - سخنگوی دولت - در صفحه شخصی خود در 
توییتر از ارسال لایحه متناسب سازی حقوق کارکنان 
دولت و بازنشســتگان کشــوری و لشــکری با قید دو 
فوریت به مجلس شورای اســلامی خبر داد و در جلسه 

علنی امروز )یکشنبه( مجلس تصویب شد.
بر اســاس بند یک ماده واحده لایحه متناسب سازی 
حقوق کارکنــان دولت و بازنشســتگان کشــوری و 
لشــکری » ۳۰۰۰  امتیــاز برای کارمندان مشــمول 
قانون مدیریــت خدمات کشــوری و معــادل ریالی 
امتیاز مذکور بــرای کارمندان مشــمول قانون نظام 
هماهنگ پرداخت کارکنان دولــت  مصوب ۱۳۷۰  و 
سایر مشــمولین جزء )۱( بند )الف( تبصره )۱۲( ماده 

واحده قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشور 
)به استثنای مشمولان قانون کار( و )۲۱۰( 
امتیاز برای اعضای هیئــت علمی و قضات، 
با عنوان متناسب ســازی حقوق، به صورت 
ثابت در احکام کارگزینی و قراردادهای آنان 
درج شود. مبلغ ناشــی از اعمال این افزایش 

مشمول کسور بازنشستگی می باشد.«
طبق بند دو ماده واحده نیز حقوق مشمولین جزء )۲( 
بند )الف( تبصره )۱۲( ماده واحده قانون بودجه ســال 
۱۴۰۱ کل کشور شامل بازنشســتگان، وظیفه بگیران 
و مشــترکان صندوق های بازنشســتگی کشــوری و 
لشکری و سایر صندوق های بازنشســتگی وابسته به 
دستگاه های اجرایی، مبلغ ۹ میلیون )۰۰۰ر۰۰۰ر۹( 
ریال افزایــش می یابد. افرادی که تا پایان شــش ماهه 
دوم سال ۱۴۰۱ بازنشسته می شــوند، در صورتی که 
در محاســبه حقوق بازنشســتگی آنان، میزان ریالی 
افزایش مذکور در بند )۱( این قانــون کمتر از مبلغ ۹ 
میلیون )۰۰۰ر۰۰۰ر۹( ریال شــود تا ســقف مذکور 

متناسب سازی دریافت می نمایند.
دولت بــه این دلیل برای حقــوق کارکنان و 
کارمندان خود ضریب پایــه ریالی )۳۰۰۰ 
امتیاز( را به جای مبلغی ثابت در متناســب 
سازی پیش بینی کرده که در سال های آتی 
با تغییر مبلغ ضریب پایه ریالی - که در قانون 
بودجه امسال ۳۳۵۳ ریال تعیین شده است 
- این مبلغ نیــز در دریافتی کارکنان و بازنشســتگان 
تغییر کند.البتــه این ضریــب پایه ریالــی در اضافه 
حقوق ها تاثیری نخواهد داشت و تنها با عنوان مبلغی 
محاســبه و تعیین شــده به دریافتی کارکنان دولت 
اضافه خواهد شــد. این ۳۰۰۰ امتیاز برای کارمندان 

معادل یک میلیون و ۵۰۰۰ تومان است.
بازنشســتگان نیز معادل ریالی این مبلــغ را با اندکی 
اختلاف ) ۹۰۰ هزار تومان( دریافت خواهند کرد و این 
مساله سبب می شــود تا به گفته بابک افقهی - معاون 
ســازمان برنامه و بودجه -  اختلاف فاحش بین حقوق 

کارگران و کارکنان دولت از بین برود.

به گفته معاون سازمان برنامه و بودجه، با توجه به اینکه 
معمولا دولت ها در نیمه اول ســال با کاهش درآمدها 
مواجه هســتند، این لایحه برای نیمه دوم ســال ارائه 
شــده که منابع درآمدی دولت و هم تعهــد و تکلیف 

دولت در بودجه ۱۴۰۱ محقق و عملیاتی شود.
افقهی اظهار کرد: بر این اســاس، دســتگاه هایی که 
فوق العاده ویژه کارکنانشــان زیر ۳۵ درصد است می 
توانند در صــورت وجود منابع درآمدی تا ســقف ۳۵ 
درصد افزایش داشــته باشــند. علاوه بر این متناسب 
سازی حقوق شامل مســتمری بگیران کمیته امداد و 
بهزیستی می شود. همچنین در اجرای قانون جمعیت 
و حمایت از خانواده مبلغی بــه ازای هر یک از فرزندان 

کارکنان و بازنشستگان پیش بینی شده است.
طبق اعلام ســازمان برنامــه و بودجه، بر این اســاس 
افزایش حقوق ها به صــورت پلکانی خواهــد بود؛ به 
نحوی که حقوق کســانی که پایین تر اســت افزایش 
بیشــتری پیدا می کند، رویه ای که منجــر به عدالت 

بیشتر در پرداخت حقوق کارکنان می شود.

 رییس کل گمرک ایران با بیان اینکه اســتمرار رشــد 
ترانزیت خارجی از مســیر ایران، گفت: در ۶ ماهه سال 
جاری ۷ میلیون و ۲۸ هزار تن کالای ترانزیتی از مسیر 

ایران عبور کرد.
  »علیرضا مقدســی« اظهار داشت: این میزان کالاهای 
ترانزیتی عبوری از مســیر ایران در این مدت نسبت به 
مدت مشابه سال قبل حدود ۲۲ درصد افزایش داشته 

است.مقدسی اظهار داشت: فعال تر شدن کریدورهای 
ترانزیتی از جمله شــمال - جنوب، کریدور ترانزیتی 
ITI در ۲ حوزه ریلــی و جاده ای از مبدأ پاکســتان و 
کریدور ترانزیتی از مبدأ قزاقســتان و اســتفاده ایران 
از ظرفیت های به وجود آمده و تســهیلات ارائه شــده 
گمرکات کشور در حوزه تسهیل ترانزیت از عمده ترین 
دلایل رشد ترانزیت کشور در ســال گذشته و استمرار 

آن در سال جاری است.
 رییس کل گمــرک ایران با اشــاره به اینکــه اجرای 
پروژه تیر الکترونیکــی)E- TIR( بین گمرکات ایران 
و دیگر کشــورها ســبب تســهیل در ترانزیت کالا از 
ایران و رشد آن می شــود، افزود: در این زمینه، اولین 
محموله ترانزیتی در ماه گذشــته تحت صحابت کارنه 
تیر الکترونیکی با اســتفاده از ظرفیت کریدور شمال- 

جنوب از مبدأ گمرک شــهید رجایی و از کشــور هند 
وارد و از گمرک آستارا به روسیه ارسال شد.

وی گفت: بیشــترین میزان کالاهای ترانزیتی از مسیر 
ایران از مبدأ گمرک شهید رجایی بوده است، به طوری 
که در ۶ ماهه سال جاری ۲ میلیون و ۵۶۸ هزار تن کالا 
از مبدا این گمرک ترانزیت شد و نسبت به مدت مشابه 

سال قبل ۳۵.۶۷ درصد افزایش داشت.

حقوق

گمرک

خریدار   اگر تفاهم نامــه جفت ارز روبل - 
ریال به درستی اجرا شود، علاوه بر تسهیل 
در رونــد معامــلات و کاهــش هزینه های 

تجاری سبب توسعه صادرات خواهد شد.
تفاهم نامه های دو جانبه پولــی و بانکی از 
جمله مواردی بود که در دولت سیزدهم بر 
آن بسیار تاکید شــده بود. یکی از اقداماتی 
که در جهــت تحقق این هدف عملی شــد 
رونمایــی از نماد جفــت ارز روبل-ریال در 

بازار متشکل ارزی ایران بود.
علی صالح آبادی رئیــس کل بانک مرکزی  
در این خصوص گفته بود :صادر کنندگانی 
که به روســیه صادرات انجــام می دهند و 
روبل در اختیارشــان اســت می توانند به 
شکل توافقی در بازار متشــکل ارزی آن را 
عرضه و بخش های خدماتی و غیر بازرگانی 
)دانشجویی و فعالیت های مختلف افراد( از 
بازار متشــکل ارزی ارز خود را تامین کنند. 
ایــن اقدام کمکی بــه تقویت صــادرات به 

روسیه خواهد بود.

کاهش هزینه های معاملاتی با جفت 
ارز روبل- ریال 

امیر هامونی مدیرعامل بازار متشکل ارزی 
ایران گفت:با جفــت ارز روبل-ریال به جای 
این که افراد ریال را تبدیــل به دلار کنند و 
تقاضــا بــرای دلار ایجاد شــود می توانند 
مســتقیم وارد معامله جفت ارز روبل-ریال 
شوند که این موضوع هزینه های معاملاتی 
را به شــدت کاهش می دهــد.در خصوص 
جفت ارز روبــل - ریال معــاون امور بانکی 

وزارت اقتصاد نیز نکاتی را بیان کرد.

تقویت حکم رانی ریال با جفت ارز 
روبل - ریال رقم خواهد خورد

 عبــاس حســینی:روبل و ریــال یعنی ما 
مبــادلات خود را به ســمت ارز هــای ملی 
می بریــم. چرا دولت هــا ایــن کار را انجام 
می دهند؟ به طــور مثال وقتــی بازرگانی 
می خواهد از ایران کالایــی خریداری کند 
باید با ریال ایران خریداری کند پس تقاضا 
برای ریال ملی افزایــش پیدا می کند وقتی 

تقاضا افزایشــی شــود ارزش پول ملی آن 
کشور تثبیت و یا تقویت می شود.

او می گوید:پس به همین ســادگی به دنیا 
این را می گوییم که هــر کس که می خواهد 
با ما کار کند باید از پول ایرانی استفاده کند 
و پول ما ارزشمند می شــود. امیدواریم این 
گونه برنامه ها افزایش پیدا کند.کارشناس 
امــور اقتصــادی در خصــوص مزیت های 
اســتفاده از جفت ارز روبل - ریال و توسعه 

آن با کشور های دیگر به نکاتی اشاره کرد.
 حجت الله فرزانــی گفت:در خصوص جفت 

ارز روبل-ریال می تــوان این گونه گفت که 
این جفت ارز سبب گســترش روابط ایران 
و روســیه می شــود.او می گوید:قاعدتا در 
مراوداتی کــه ایرانیان با روســیه خواهند 
داشت، دیگر نیازی به ارز های واسطه مانند 
دلار و یــورو نخواهد بــود در نتیجه هزینه 
معامــلات و اختلاف نرخ هــا از بین خواهد 

رفت و این بسیار سودمند است.
فرزانی گفت:اگر این تفاهــم نامه جفت ارز 
روبل - ریال به درســتی اجرا شــود به تبع 
علاوه بر تسهیل در روند معاملات و کاهش 

هزینه های تجاری ســبب توسعه صادرات 
خواهد شد البته این موضوع دو جانبه است 
و سبب ســهولت در واردات نیز می شود که 
می توان در شــرایط تحریمی کمک کننده 
باشــد علاوه بر این این جفــت ارز می تواند 
سبب تسهیل گری در اتصال ایران به شبکه 

میر  روسیه هم بشود.
او می گوید:روابط چنــد جانبه ارزی منوط 
به صادرات و واردات متوسط کشور ها است 
که قاعدتا این تفاهم هــا می تواند علاوه  بر 
تســهیل گری در این خصــوص در حجم 
معاملات هم تاثیر گذار باشد. با دیپلماسی 
اقتصادی می  توان روابط با کشور های دیگر 
را توســعه داد که این موضوع هم  می تواند 
سبب کاهش هزینه معاملات  شود  که  این 
مورد روی اقتصاد کشورمان اثر گذار خواهد 
بود.البته که در این زمینه باید به ظرفیت ها 
و زیر ســاخت توجه و زمینه های اصولی آن 

تمام و کمال رعایت و فراهم شود.
او گفت: نکته دیگر این که با توجه به شرایط 
کشور می توان این توســعه بانکی و پولی را 
با کشورهای دیگر مانند چین،ترکیه و هند 
هم داشته باشیم که این توسعه مستقیم بر 

اقتصاد کشورمان اثر گذار خواهد بود.
به گفته کارشناسان اقتصادی توسعه روابط 
پولی و بانکی با کشورهای مختلف با توجه به 
شرایط تحریمی می تواند اقدامی گره گشا 
برای اقتصاد کشور تلقی شود البته به شرط 
آن که علاوه بر  بررســی همه جانبه و فراهم 
شدن زیر ساخت ها این موضوع توسعه تنها 

به زمان تحریم ها محدود نباشد.

متناسب سازی چقدر به حقوق ها اضافه می کند؟

ترانزیت ۷ میلیون تن کالا از مسیر ایران در نیمه نخست امسال

بازار سهام از لحاظ ارزندگی در وضعیت مناسبی است

بورس تحت تاثیر اغتشاشات اخیر قرار گرفت
خریدار  کارشــناس اقتصادی بــا بیان 
اینکــه ســهامداران به دلیل اغتشاشــات 
ایجاد شــده احســاس ناامنی کرده اند و از 
بازار خارج شــدند، گفت: با توجه به ارزیابی 
بازارهای ســرمایه گذاری، بازار ســرمایه 
بهترین بازاری است که می تواند برای ورود 

سرمایه گذاران جذاب باشد.
حمیدرضــا جیهانــی به فضــای حاکم در 
کشور و تاثیر آن بر معاملات بازارهای مالی 
اشاره کرد و افزود: وجود امنیت جزو شروط 
لازم و ضــروری در فضــای اقتصادی تلقی 
می شــود؛ زیرا در ادبیات اقتصادی همیشه 
به این موضوع اشاره کرده ایم که سرمایه به 
عنوان ترســوترین نکته در کشور محسوب 

می شود.
وی با اعتقاد بــر اینکه زمانی که ســرمایه 
احســاس ناامنی کند به ســرعت از فضای 
اقتصــادی فرار می کنــد، اظهار داشــت: 
اغتشاشــات در چند روز گذشته بی تاثیر بر 
این مساله نبوده و باعث ایجاد ترس سرمایه 
گذاران و نیز افت و نوسانات شاخص بورس 

شده است.
جیهانی خاطرنشــان کرد: در ایران همیشه 
امنیت برپا بوده و حتی کشــورهای دشمن 
هم بارها به این موضــوع اعتراف کردند که 

نظام جمهــوری اســلامی دارای امنیت، 
مقتدر و غیرقابل تغییر است.

این کارشــناس اقتصــادی تاکیــد کرد: 
متاسفانه سرمایه گذاران با توجه به حاشیه 
ریســکی که دارند و نیز تحت تاثیر ترس و 
واهمه از تلاطم های اقتصــادی و امنیتی، 
زمانی که احســاس به هم ریختگی فضای 
اقتصادی می کنند به ســرعت به ســمت 

بازارهای امن حرکت خواهند کرد.
وی با بیان اینکــه از نظر ســرمایه گذاران 
بازار امن در ایران بــازاری مانند ملک، طلا 
و ارز اســت، گفت: در دو هفتــه اخیر روند 
خروج پول از بــازار ســرمایه و رقم فروش 
سهام از سوی ســهامداران حقیقی به دلیل 
اغتشاشات در کشــور بســیار عدد بالایی 
بود، این موضوع نشــان دهنده آن است که 
سهامداران به دلیل اغتشاشات ایجاد شده 
احســاس ناامنی کرده اند و از بــازار خارج 

شدند.
جیهانی خاطرنشــان کرد: درست است که 
بازار ســرمایه از چند وقت گذشــته نزولی 
بوده و دورنمای بازدهی ســهام کاهش پیدا 
کرده، اما این موضوع باید مورد توجه باشــد 
که ســرمایه گذاران به دلیل اغتشاشــات 
اخیر ایجاد شده احســاس ناامنی کرده اند و 

خود را از ســرمایه گذاری در این بازار کنار 
می کشند.

 وجود موقعیت ارزنده 
برای سرمایه گذاری در سهام 

شرکت های بورسی
این کارشناس بازار ســرمایه اظهار داشت: 
نگاهی که اکنون نســبت به بازار وجود دارد 
این است که گزارش های ۶ ماه شرکت ها در 
برخی از سهام بســیار مثبت بوده و قیمت 

آنها در موقعیت ارزنده ای قرار دارد.
وی معتقد اســت این احتمــال وجود دارد 
که پایان ســبزی را در پاییز زرد برای بازار 

سرمایه شاهد باشیم.

جیهانی با بیان اینکه مذاکــرات برجام در 
شــهریورماه و نیز اتفاقات مثبت رخ داده در 
ســفر رییس جمهور احتمال ایجاد توافق 
را افزایــش داده بود، گفــت: قاعدتاً با توجه 
به اینکــه لابی های صهیونیســتی مخالف 
شــکل گیری برجام و ایجــاد منفعت برای 
ایران هســتند؛ بنابراین دست به کار شدند 
و بحران های عدم امنیــت خیابانی را ایجاد 

کردند. 
این کارشــناس اقتصادی اظهار داشت: این 
اغتشاشات در کف خیابان چندان سنگین 
نبود؛ اما لابی های صهیونیســتی به حدی 
آنها را در فضای مجازی سنگین نشان دادند 
که دســت مذاکره کنندگان را محدود کرد.

وی ادامه داد: باید امنیت به فضای اجتماعی 
بازگردد تا بتوان در پاییز شاهد توافق برجام، 
بازگشــت آمریکا به مذاکــرات و نیز دیگر 

اتفاقات مثبت اقتصادی در کشور باشیم.

بورس، بهترین بازار برای 
سرمایه گذاری

جیهانی بــا بیان اینکه ســرمایه گذاران در 
زمان ســرمایه گــذاری اقدام بــه ارزیابی 
بازارهای ســرمایه گذاری به لحاظ ارزشی 
می کنند، گفت: اکنــون بازارهای اقتصادی 

مانند بازار ملک در حالت حباب ســنگین 
قرار دارد، به گونه ای کــه در نیم قرن اخیر 

چنین حبابی را تجربه نکرده بود.
 این کارشناس بازار ســرمایه ادامه داد: بازار 
ارز بــا توجه بــه درآمدهــای ارزی، درآمد 
تجاری کشور و روند درآمدی دولت تا پایان 
ســال در موقعیت خوبی قرار دارد و افزایش 

بیش از رقم فعلی را تجربه نمی کند.
وی تاکید کرد: بازار طلا وابسته به بازار ارز و 
انس جهانی است که به دلیل به ریزش ایجاد 
شده در بازار کامودیتی ها و نرخ بهره فدرال 
از آینده چندان مناسبی در کشور برخوردار 
نیســت.جیهانی اظهار داشــت: با توجه به 
ارزیابی این بازارها، بازار ســرمایه بهترین 
بازاری است که می تواند برای ورود سرمایه 
گذاران جذاب باشــد و در این میان ریزش 
بیشــتری را هم نســبت به دیگر بازارهای 

سرمایه گذاری تجربه کرده است.
این کارشــناس بازار ســرمایه ادامه داد: با 
توجه به اینکه بورس در موقعیت مناســب 
ســرمایه گذاری قــرار دارد اما نیاز اســت 
تا افراد ســهام خوبی را در این بــازار برای 
ســرمایه گذاری پیدا و با حضور بلندمدت 
خود بازدهی معقولی را از این بازار کســب 

کنند.
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وزیر صمت اعلام کرد
 تدوین سند جامع ماشین آلات کشاورزی 

بر مبنای توسعه صادرات
 وزیر صنعــت، معدن و تجــارت گفت: ایــران در حــوزه تجهیزات و 
ماشــین آلات کشــاورزی جایگاه مناســبی دارد که می تواند سکوی 

مناسبی برای صادرات این محصولات باشد.
»سید رضا فاطمی امین« در خاتمه جلسه هماهنگی برای تدوین سند 
جامع راهبردی ماشــین آلات و تجهیزات بخش کشــاورزی در جمع 
خبرنگاران افزود: امسال در بســیاری از اقلام صنعتی شاهد رشد تولید 
بودیم و از جمله در تولید تراکتور در پنج ماه نخســت امسال در مقایسه 
با مدت مشابه پارسال رشــد ۵۰ درصدی داشــتیم؛ با این حال هنوز 

ظرفیت های خالی در موضوع ماشین آلات کشاورزی وجود دارد.
وی بیان داشت: تولید و گسترش ماشــین آلات کشاورزی از دو جهت 
اهمیت دارد؛ نخســت اینکه به افزایش بهره وری در بخش کشاورزی و 
در نتیجه ارتقای امنیت غذایی کمک می کنــد و دوم، محور صادراتی 

آن ها است.
وزیر صمت خاطرنشــان کــرد: در ســفرهایی که به برخی کشــورها 
داشته ایم دیدگاه مثبتی نســبت به تجهیزات و ماشین آلات کشاورزی 
ایرانی وجود دارد؛ به طور مثال شــرکت تراکتورســازی تبریز با انعقاد 
قراردادی با شرکت تراکتورســازی بلاروس به تامین قطعات برای این 

شرکت می پردازد.
فاطمی امین تاکید کرد: راهبرد و رویکرد مــا در وزارت صمت نیز این 
است که به جای صادرات مواد خام و نیمه خام، همچنین محصولات با 

ارزش افزوده پایین، در این زمینه صادرات محور شویم.
فاطمی امین تاکید کرد: بر این اســاس وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در حال تدوین برنامه و نقشــه راهــی برای ماشــین آلات و تجهیزات 
کشاورزی است و در این راستا بهتر آن دیدیم که این برنامه با مشارکت 
ذی نفعان ایــن حوزه تدوین شــود.وی اظهــار داشــت: تامین مالی 
برای فروش و ظرفیت های خالی، دو مشــکل عمده فعالان این بخش 
را تشــکیل می دهد.وزیر صمت تاکید کرد: تا زمانــی که نیاز داخلی به 
تراکتور و سایر ماشین آلات و ادوات کشاورزی وجود دارد، تمرکز روی 

صادرات این محصولات نخواهیم داشت.
وی ادامه داد: امسال به طور عمده در زمینه تامین نیاز داخل و همچنین 
باز شــدن بازارهای صادراتی برنامــه داریم و امیدواریم تا پایان ســال 
بتوانیم سهمیه بندی در تخصیص تراکتور را حذف کنیم؛ موضوعی که 
در سال های قبل مشمول نوبت بندی بود و رانت و فساد احتمالی را نیز 

می توانست به دنبال داشته باشد.
وی بیان داشت: سال آینده تمرکز در این حوزه بر صادرات ماشین آلات 

کشاورزی خواهد بود.

فاطمی امین در پاســخ به ایرنا مبنی بر حضور رقبای ســنتی همچون 
چیــن و ترکیــه در کشــورهای منطقه و همســایه به عنــوان رقیب 
شــرکت های ایرانی، خاطرنشــان کرد: شــرکت های ایرانی در حوزه 
ماشــین آلات و ادوات کشاورزی کاملًا شناخته شــده هستند؛ به طور 
مثال روســیه و بلاروس از ما قطعات ایــن حوزه را طلــب می کنند و 
کشوری نظیر سوریه تاکید بر مونتاژ و تولید محصولات تراکتورسازی 
تبریز در این کشور دارد و بر این اســاس در حوزه تجهیزات کشاورزی 

جایگاه مناسبی داریم که می تواند سکوی مناسبی برای صادرات باشد.

عضو هیات مدیره انجمن قطعه سازان مطرح کرد
 دشواری های خاص قطعه سازان ایرانی

وسیه  در بازار ر
 عضو هیــات مدیره انجمن صنایع همگن قطعه ســازی کشــور ضمن 
برشمردن دشواری های خاص قطعه سازان ایرانی در روسیه از چینی ها 

به عنوان رقیبی قدرتمند در این بازار یاد کرد.
مسکو پایتخت روسیه با برگزاری نمایشــگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۲ از ۳۱ 
مرداد تا سوم شــهریورماه ۱۴۰۱ )برابر با ۲۲ تا ۲۵ اوت ۲۰۲۲( میزبان 
خودروسازان، قطعه ســازان و صنعتگرانی از کشورهای روسیه، ایران، 

ترکیه، چین و برخی دیگر از کشورها بود.
با توجه به تحریم صنعت خودروسازی و قطعه ســازی روسیه از سوی 
غربی ها، اکنون فرصت بســیار خوبی برای خودروسازان و قطعه سازان 
ایرانی بــرای حضور در این کشــور و یافتن بازارهــای جدید صادراتی 
فراهم شده اســت. با این حال حضور در بازار بزرگ این همسایه شمالی 

با دشواری های خاص خود همراه است.
در جریــان این رویــداد، ۱۲ تفاهم نامــه همکاری بین شــرکت های 
خودروســاز و قطعه ســاز ایرانی و روســی به مبلغ ۷۰۰ میلیون یورو 
امضا شــد.در این زمینه یک عضو هیات مدیــره انجمن صنایع همگن 
قطعه سازی کشور به ایرنا گفت: بعد از حضور موفقیت آمیز قطعه سازان 
و خودروســازان ایرانی در نمایشــگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۲، ارتباطات از 
ســوی بازدیدکنندگان غرفه ما در نمایشــگاه چه به صورت حضوری 
و چه مکاتبه ای ادامــه یافت. با ایــن حال در همکاری با شــرکت ها و 

مشتریان روسی چند چالش وجود دارد.
»علیرضا عشقی« بیان داشت: نخســت، اینکه روس ها هنوز ارتباطات 
صنعتی زیادی با شرکت های ایرانی نداشــته اند و اعتماد کردن آنها به 

ایرانی ها در ابتدای کار دشوار است و با دیده تردید به ما می نگردند.
وی تاکید کرد: در این زمینه قطعه ســازان ایرانی باید فضای کار را چه 

به لحاظ کیفیت تولیدات و چه از نظر قیمتی »بسیار رقابتی« ببینند.
این مقام صنفی افزود: دوم، خودروهایی که در روســیه مورد استفاده 
قرار می گیرد، جزو تولیدات جاری کشــورمان نیست. به همین دلیل 
در ســبد محصولات قطعه ســاران ایرانی این قطعات وجود ندارد. لذا 
سفارشات آنها نیز تعداد محدودی شــاید به اندازه مصرف یکی دو ماه 

شان خواهد بود.
وی اظهارداشــت: در این زمینه باید به ســرمایه گذاری، قالب سازی 
و فراهم کردن تجهیــزات مرتبط پرداخت که به طــور قطع با تیراژ کم 
اقتصادی نخواهد بود. با این حال تقاضاهای روس ها از سوی صنعتگران 
چینی مورد استقبال قرار می گیرد، زیرا آن قطعات در سبد محصولات 
تولیدکنندگان چینی وجود دارد.عشــقی گفت: حتی در ارتباطاتی که 
با روس ها داریم قیمت هایی که اعلام می کنند، قیمت های تمام شــده 
چینی هاســت و به این دلایل چین رقیب سرســختی در بازار روسیه 
است.وی گفت: در حالی که روس ها انتظار دارند یکی دو ماهه و سریع 
نمونه های مورد نیاز را به آنها بدهیم که این مســاله برای شــرکت های 
ایرانی امکانپذیر نیســت و نیازمند صرف زمان و قراردادهای بلندمدت 
اســت.این عضو هیات مدیره انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه 
سازان بیان داشت: موضوع سوم، لزوم آشــنایی و تسلط به زبان روسی 
برای شرکت های ایرانی اســت. روس ها همه اطلاعات فنی، مکاتبات و 
نقشه ها را به زبان روسی ارائه می کنند و می خواهند و برای کار کردن با 

آنها باید از وجود مترجمان توانمند بهره گیری کرد.

تولید

خریدار  رئیس سازمان توسعه و تجارت خاطر نشان 
کرد: عضویت تجاری ما در منطقه آزاد اوراسیا نهایی و 
به زودی در آنجا عضو خواهیم شــد . در این منطقه از 
کشورهای حاشیه دریای خزر قزاقستان و روسیه عضو 
هستند از این رو آذربایجان و ترکمنستان می توانند به 

این توافق های منطقه ای اضافه شوند.
علیرضا پیمان پاک، با اشــاره به مزایا اقتصادی مجمع 
اقتصادی خزر، گفت: دومین اجــلاس اقتصادی خزر 
با حضور معاون اول رئیس جمهور و نخســت  وزیران ۴ 

کشور حاشیه دریای خزر برگزار شد.
معــاون وزیــر صمــت ادامــه داد: در ایــن اجلاس 
نشســت های مشــترک و دو به دو برگزار و موضوعات 
مختلف مطرح و هــم اندیشــی ها و توافق های خوبی 
در زمینــه همکاری هــای انــرژی بحــث ســوآپ و 

سرمایه گذاری های مشترک  انجام شد.
پیمان پاک با اشاره به بحث های مطرح شده در زمینه 
توسعه روابط تجاری، ترانزیت و حمل ونقل اذعان کرد: 
بحث حمل ونقل یکی از مسائل مهم کشورهای حاشیه 

دریایی خزر اســت و با توجه به بحران هایی 
که در دنیا وجــود دارد بحث ترانزیت و حمل 
و نقــل کالا یکــی از مهم تریــن بحث های 
کشورهای حاشیه دریای خزر  است و در این 
جلســات بر نقش ایران در کریدور شمال- 
جنوب در حوزه ترانزیت تاکید و مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
وی بر تاکید این کشورها بر توسعه روابط تجاری اشاره 
کرد و افزود:  اتاق های بازرگانی این کشورها با یکدیگر  
جلسات و مذاکرات جدی داشتند؛ همچنین جلسات 
متعددی معاون اول رئیس جمهــور با مقامات تجاری 
و فعالان اقتصادی استانداران و روسای جمهوری های 
فدراســیون روســیه برگزار و به جمع بندی خوبی در 

زمینه های اقلیم و مسائل زیست محیطی رسیدیم.
بــه گفته این مقــام مســئول در مجمــوع در مجمع 
اقتصادی خــزر موافقت های خوبی به دســت آمد که 
امیدواریم این موافقت نامه ها را پیگیــری تا به نتیجه 

نهایی برسد و منافع اقتصادی قابل لمس شود.

رئیس سازمان توســعه تجارت در پاسخ به 
این پرسش که درباره ایده ایجاد منطقه آزاد 
مشترک گفت وگویی صورت گرفت؟ افزود: 
ایده اولیه را آقای مخبــر دزفولی معاون اول 
رئیس جمهور برای ایجاد یــک منطقه آزاد 
مشــترک مطرح کرد از ایــن رو مذاکره در 
این زمینه بــا روس ها را پیگیــری کردیم و 
اگر دیگر کشــورهای حاشــیه دریای خــزر بخواهند 
به ما اضافه شــوند درخواســت آنها را مــورد بحث و 
بررســی قرار  می گیرد؛ همچنیــن عضویت تجاری ما 
در منطقه آزاد اوراسیا نهایی شــده است و به زودی در 
آنجا عضو خواهیم شد. در این منطقه از  کشور حاشیه 
دریای خزر، قزاقستان و روســیه عضو هستند از این رو 
آذربایجان و ترکمنســتان می تواند به این توافق های 

منطقه ای بپیوندند.
وی با بیان اینکه در زمینه پول مشترک صحبت جدی 
مطرح نشد افزود: ایجاد ســازوکارهای مالی و بانکی بر 
اســاس پول های ملی با ایران مطرح شد و از آنجایی که 

مســئولان بانک مرکزی نیز در این نشســت ها حضور 
داشتند صحبت های تخصصی با تمرکز  بر حذف دلار 
و یورو انجام تا تجارت بر اساس پول مشترک دو کشور 

صورت بگیرد.
پیمان پاک در پاســخ به این پرســش که آیــا درباره 
احتمال خطرات دالان زنگزور که آذربایجان می تواند 
برای ایــران  ایجاد کند صحبت شــد؟ افــزود: من در 
بحث های تجــاری و اقتصادی حضور داشــتند و این 
مسئله سیاســی است و مســئولان در وزارت خارجی 

می تواند در این باره اظهارنظر کند.
معاون وزیر صمت با اشاره به دنبال کردن فعالیت های 
جدی تجــاری ایــران در منطقه تجاری خــزر افزود: 
ما فعالیت هــای جدی را بــرای ایجاد بازار و توســعه 
زیرساخت های بین المللی مانند تعرفه های ترجیحی و 
موافقنامه های آزاد و لجستیک انجام می دهیم اما نکته 
مهم این است که برای این بازار چند صد میلیارد دلاری 
باید کالا تولید شــود که تنظیم بــازار داخلی نیز برهم 

نخورد.

تاکنون ۶ هزار و ۳۵۸ کارفرما از مزایای طرح مشــوق 
بیمه ای )اعمال مشوق در صورت بکارگیری نیروی کار 
جدید به مدت دو سال( بهره مند شــده اند که استان 

خوزستان در صدر و استان مرکزی در قعر قرار دارند.
 بررسی تازه ترین نتایج طرح مشــوق بیمه کارفرمایی 

که به منظور حمایت از کارفرمایان جهت تشــویق به 
استفاده از نیروی کار اجرایی شــد، نشان می دهد که 
تاکنون ۱۹ هــزار و ۱۸۲ نفر از متقاضیــان کار واجد 

شرایط در طرح مشوق بیمه ای ثبت نام کرده اند.
از این تعداد ۱۲ هزار و ۱۸۳ نفــر موفق به عقد قرارداد 

کار شــده و ۶ هزار و ۳۵۸ کارفرما نیــز از مزایای طرح 
مشوق بیمه ای بهره مند شده اند.

در بین اســتان ها، خوزســتان با هزار و ۶۲۹ قرارداد 
منعقده )جذب شــدگان جوینــده کار( در صدر قرار 
دارد و بعد از آن اســتان های آذربایجان شرقی با هزار و 

۳۲۱ قرارداد و فارس با هزار و ۳۱۴ قرارداد در رده های 
بعدی قرار دارند.

کمترین قرارداد منعقده نیز مربوط به استان مرکزی با 
۴۲ قرارداد اســت و پس از آن استان های همدان با ۵۰ 

قرارداد و قم با ۵۱ قرارداد، حضور دارند.

تجارت

کار

خریدار   رئیس ســازمان اموال تملیکی 
گفت: در مزایده هزار و ۴۰ دســتگاه خودرو 
به ارزش هــزار و ۸۰۹ میلیــارد تومان، ۲۳ 
هزار و ۱۸۰ ثبت نام و ۱۳ هزار نفر پیشنهاد 
قیمت دادند.سید عبدالمجید اجتهادی در 
جلسه بازگشایی پیشــنهادات ارائه شده در 
مزایده هزار و ۴۰ خودرو خارجی، با اشــاره 
به ورود رئیس جمهــور و رئیس قوه قضائیه 
در تعیین تکلیف کالاهای رســوبی موجود 
در اموال تملیکی، اظهــار کرد: خودروهای 
مربوط به پرونده مطرح در دادگاه انقلاب از 
جمله کالاهای رســوب شده طی چند سال 

گذشته در گمرکات بود.
رئیــس ســازمان جمــع آوری و فــروش 
اموال تملیکی در مورد پــلاک گذاری این 
خودروها، افــزود: این خودروها مشــکلی 
پلاک گذاری نداشتند و مســئله مربوط به 
ظن قاچاق بوده اســت. طی بازدید رئیس 
جمهور از انبار سازمان اموال تملیکی یکی 
از مواردی که مورد توجــه قرار گرفت بحث 

نگهداری طولانی مدت خودروها بود.
وی ادامه داد: بر همین اســاس با هماهنگی 
انجام شده، شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب در ۲۹ 
مرداد ماه امسال اعلام کرد که این هزار و ۶۲ 
خودروی خارجی باید به مزایده گذاشــته 

شوند.
معاون وزیر امور اقتصــادی و دارایی گفت: 
دادســتان تهران به عنوان ناظر در فرآیند 
مزایــده حضــور داشــت و ســازمان های 
اجرایی دیگر از جمله ســازمان استاندارد، 
پلیس، گمرک و سازمان بنادر در این حوزه 
همکاری لازم را داشــتند. در تصمیمی که 
دادگاه اعلام کرد، تعداد دســتگاه ها هزار و 
۶۲ دستگاه بود اما در موقع تحویل اسنادی 
مشــخص شــد که تعدادی از خودروها به 
صورت قانونــی از قبل ترخیص شــده بود، 

در نتیجه هــزار و ۴۰ دســتگاه در مزایده 
بارگزاری شــد.وی اضافه کــرد: حدود ۵۸ 
دســتگاه خودرو نیز به دلیل مغایرتی که در 
اطلاعات خودروها وجود داشــت از لیست 
مزایده خارج شــدند که این موضوع سبب 

شد تا پارتی های آن دسته ابطال شود.
اجتهادی گفــت: در ادامه ۹۸۲ دســتگاه 
خودرو به ارزش هزار و ۸۰۹ میلیارد تومان 
در مزایده قرار گرفــت. در این مزایده تعداد 
بازدیدکنندگان از سایت ستاد دولت بیش 
از دو میلیون و ۱۷۸ هزار نفــر و تعداد ثبت 
نام ها برابر بــا ۲۳ هزار و ۱۸۰ بوده اســت. 
افرادی که پیشنهاد قیمت دادند نیز حدود 

۱۳ هزار نفر بودند.
معاون وزیر اقتصادی اظهــار کرد: از جمله 
شرایط لازم بحث ضمانت نامه ۱۵ درصدی 

اســت که باید ســپرده می شــد. بخشی از 
ضمانت نامه ها )حدود هزار مورد( مشــکل 
دارد که بر اســاس قانون ایــن افراد حذف 
خواهند شد. ودیعه ای که سپرده شده است 
حدود سه هزار میلیارد تومان بوده است که 
نیمی از آن به صورت نقدی بوده اســت. بر 

اساس مقررات بازگشایی آغاز خواهد شد.
در ادامه پوریانی حاکم شــرع و عضو هیئت 
عالی نظارت نیز گفت: بر اســاس جلســات 
برگزار شده مواردی از جمله قیمت گذاری 
بعضــی از این خودروها در اســتان ها دچار 
موضوعاتی بود؛ بــه عنوان مثال یک خودرو 
پورشــه ماکان ۳.۵ میلیــارد تومان قیمت 
گذاری شــده بود که در بازار قیمت بســیار 
بالاتــری داشــت.وی افزود: امروز شــاهد 
بازگشایی مزایده ها هستیم و به همین دلیل 

لازم اســت در این خصوص شفاف ســازی 
شــود. همچنین از ســوی برخــی مراجع 
قضائی احکامــی به نفع صاحبــان خودرو 
صادر شده است و لازم است در این مورد نیز 

توضیحاتی ارائه شود.
پوریانی ادامه داد: شــاهد هستیم که مردم 
مراجعــه می کنند و ابهامات ممکن اســت 
سبب شود تا در آینده مشــکلاتی برای قوه 
قضائیه و ســازمان اموال تملیکی به وجود 
آید. به گفتــه وی، در بازدیدهایی که انجام 
شــد دیدیم که می شود مشــکلات موجود 
سازمان اموال تملیکی با استفاده از ظرفیت 

دستگاه قضائی تا حدی برطرف شود.
اجتهادی رئیس سازمان اموال تملیکی در 
خصوص مواردی که از ســوی عضو هیئت 
عالی نظارت مطرح شــد، توضیح داد: یکی 

از مواردی که در مورد آن بحث شــد قیمت 
خودروها بود که در استان خوزستان مطرح 
بود. با رایزنی هایی که اتفاق افتاده اســت، 
قرار شــد تا اگر نیازی به تغییر قیمت نباشد 

پارت مربوط ابطال شود.
وی با بیان اینکه در حــوزه قانون مدنی نیز 
دادســتانی تهران در جریــان موضوع قرار 
گرفته اســت، افزود: در این رابطه اعلام شد 
که اگر مشــکلی وجــود دارد خودروهای 
دارای احکام از روند مزایده خارج شــوند اما 

تاکنون پاسخی دریافت نکرده ایم.
معاون وزیر اقتصادی در مورد احتمال تبانی 
نیز تصریح کرد: با توجه به تدابیر قاضی برای 
جلوگیــری از تبانی در این مزایده شــاهد 
حضور مداوم نماینده حفاظت اطلاعات قوه 
قضائیه و دســتگاه نظارتی بودیم، بنابراین 
می توان گفت اساســاً امــکان تبانی در این 

حوزه وجود نداشته است.
وی در ادامه با بیــان اینکه بالغ بــر ۸ هزار 
تماس با مرکز پاسخگویی ســازمان اموال 
تملیکی در این مدت انجام شده است، گفت: 
همچنین آمار بازدید ســایت بی سابقه بوده 
و به ۲ میلیــون و ۶۰۰ هزار مورد رســیدن 
اســت. بالغ بر ۱۲ هزار پیشــنهاد برای این 
تعداد پارتی ارســال شد که شــش هزار از 
پیشــنهادات از ســوی ۲۰ هزار ثبت نامی 
جدید بود است. برای ۲ هزار میلیارد تومان 
ارزش کارشناســی این خودروها نیز ۳ هزار 

ودیعه قرار داده شد.
اجتهادی اضافــه کرد: صرفاً یک شــخص 
حقیقی بــرای ۲۸۱ خودرو و یک شــخص 
حقوقی نیز برای ۲۵۸ خودرو درخواســت 
ارسال کرده اســت. ۱۰ نفری که بیشترین 
پیشــنهاد را ارائــه کردنــد همگــی از 
مزایده گران حرفه ای و قدیمی هســتند که 

از قبل در سامانه حضور داشتند.

سمیه رسولی  معاون امور بین الملل اتاق 
ایران گفــت: می گویند کیــش می خواهد 
میزبان برخی از توریســت های جام جهانی 
قطر باشــد اما سیاســت گذاری خاصی در 
این رابطه انجام نشده و حتی از گردشگری 

حلال نیز غفلت شده است.
علیرضا یاوری در نشست خبری اظهار کرد: 
یکی از مشکلات اساسی ما در حوزه تجارت 
مربوط به وضعیــت واردات و صادرات کالا 
می شود؛ متأســفانه ما کالای باارزش صادر 
می کنیم و در مقابــل کالای بی ارزش و بی 
کیفیت با ســاده ترین تکنولوژی مثل زیپ، 

کپسول گاز و… وارد می کنیم.
معاون امور بین الملل اتــاق بازرگانی ایران 
افزود: کالاهایی را وارد می کنیم که در ایران 
نمونه باکیفیت آن تولید می شــود اما نمونه 
بی کیفیت را وارد می کنیــم؛ در واقع با این 
کار به تولیدکننده فعال در آن بخش ضربه 
وارد می زنیم. از سویی دیگر جلوی واردات 
کالاهای خوبی مثل خــودرو که نمی توانیم 

تولید کنیم را می گیریم.
وی ادامــه داد: زمانــی کــه می گوئیم باید 

کالاهای باکیفیت و با تکنولــوژی بالا وارد 
شــود به ما می گویند که بــه دنبال تجمل 
گرایی هســتید. این در حالیست که فعالان 
اقتصــادی و مردمی که در این کشــور پول 
کســب کرده انــد بــرای خریــد کالاهای 
مدنظرشان به کشورهای دیگر مثل امارات 

و… می روند.
یاوری با بیان اینکــه وزارت صمت در مورد 
ممنوعیت و عدم ممنوعیت واردات همچون 
واردات خــودرو اهمیتی به نظــرات اتاق 
بازرگانی ایران نمی دهــد، تصریح کرد: اگر 
دولت اجــازه واردات کالای لوکس را بدهد 
می تواند از عوارض بالایی کــه در قبال این 
کالاها دریافت می کند، بسیاری از نیازها را 
برطرف کند زیرا اینکه بسیاری از کالاها در 
ایران در دسترس نیســتند خود تبدیل به 

مشکل دیگری شده است.
وی به برگزاری جام جهانی قطر اشاره کرد و 
گفت: می گویند که کیش می خواهد میزبان 
برخی از توریست های جام جهانی قطر باشد 
این در حالیســت که به هیچ وجه پیش بینی 
خاصی در مورد میزان و وضعیت اسکان افراد 

انجام نشده اســت؛ حتی افرادی که در کیش 
زندگی می کنند نمی دانند چگونه می توانند 
برای دیدن بازی ها به قطر بروند؛ باید سیاست 
گذاری و برنامــه ریزی دقیقــی در رابطه با 
میزبانی از توریســت ها انجام شــود.معاون 
امور بین الملل اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: 
اصطلاحی تحت عنوان »گردشگری حلال« 
داریم که مربوط به میزبانی از توریســت های 
کشــورهای اســلامی و دارای اشــتراکات 
فرهنگی می شــود؛ با این حال حتی در مورد 
گردشــگری حلال هم در کیش برنامه ریزی 

خاصی صورت نگرفته است.

بادی اسکنر در فرودگاه ها نداریم
وی در ادامه با اشــاره به اینکه دستگاه های 
دولتی به نظرات بخــش خصوصی اهمیتی 
نمی دهنــد، گفت: در مــوارد زیادی بخش 
خصوصی اظهارنظر می کند اما هیچ توجهی 
به آن نظرات نمی شود؛ مثلًا در فرودگاه های 
کشــور بادی اســکنر نداریم و عدم واردات 
این دســتگاه نیز ربطی به تحریم ندارد زیرا 
روسیه یکی از کشــورهای تولیدکننده این 
کالاست؛ ما نامه زدیم و این مشکل را اعلام 
و ۳۰۰ مرتبه نیز پیگیــری کردیم اما حتی 

یک پاسخ به ما ندادند.

بروکراسی، سد راه جذب سرمایه و 
عامل اصلی خروج سرمایه

یــاوری در مورد جــذب ســرمایه گذاری 
خارجی هــم گفــت: در مورد عــدم ورود 
سرمایه گذار آســیب شناسی در حال انجام 
است و قرار شده در قالب پژوهشی به دولت 
ارائه شــود.وی افزود: منتهی باید اشــاره 

شــود که برای جذب ســرمایه گذار نیاز به 
ارائــه تضامین و رفــع بروکراســی داریم؛ 
نمی توان بدون تســهیل امور به فکر جذب 
سرمایه گذار بود.یاوری به خروج سرمایه از 
کشور نیز اشــاره کرد و گفت: از سویی دیگر 
مهم ترین دلیل خروج ســرمایه از کشور نیز 
همین بروکراسی موجود و البته تورم است. 
اگر بروکراسی نداشــتیم و ثبت لوگو و برند 
تا این حد سخت نبود بســیاری از برندها ما 

راحت تر جهانی می شدند.
معاون امور بین الملل اتــاق بازرگانی ایران 
در مورد مراکز و دفاتر تجــاری، اظهار کرد: 
تأســیس دفاتر تجاری را بــه مراکز تجاری 
ترجیــح می دهیــم زیــرا دفاتــر تجاری 
کارمنــد محور نیســتند و در صورتی که به 
شرکت های قوی و بزرگ که در آن کشورها 
فعالیت دارند، واگذار شوند اقدامات خوبی 

می توانند انجام دهند.
وی اضافه کــرد: معمولاً بــه مراکز تجاری 
به عنوان بخش بازرگانی ســفارتخانه نگاه 
می شــود اما این نگاه روی دفاتــر تجاری 

نیست.

ح کرد؛ جزییات توافقات مجمع اقتصادی خزر معاون وزیر صمت مطر

۶.۳ هزار کارفرما مشمول مشوق بیمه ای شدند
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آب مشترکان بد مصرف قطع  شد
 مشــترکان بد مصرف آب درکلان شــهر تهران بعد از اخطار روزهای 
گذشته شــرکت آب و فاضلاب اگر در رفتارهای مصرفی خود تغییری 

ندهند باید شاهد قطع آب باشند.
 کاهش ۲۴ درصدی بارش ها و پیش بینی پاییزی خشــک برای امسال 
مسئله تأمین آب و چگونگی مصرف آن را به دغدغه ای جدی بدل کرده 

است.
طبق گزارش اخیر شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران، میزان مصرف 
آب در تهران در نخستین روزهای پاییز تفاوت چندانی با روزهای گرم 

تابستان نداشته است.
میزان مصرف آب در روز یکم مهرماه معادل سه میلیارد و ۴۵۰ میلیون 
لیتر بوده و در باقی روزهای هفته اول مهرماه نیز تغییری نداشته است. 

 همچنین بنا بر اعلام ســازمان هواشناســی اســتان تهــران، میزان 
بارش های اســتان تهران در مقایســه با متوســط بلندمدت با کاهش 

۲۶درصدی همراه بوده است.
اکنون میزان ورودی آب به مخازن ســدهای پنج گانه تهران با کاهش 
۱۶ درصدی نسبت به سال آبی گذشته روبرو اســت و در آستانه فصل 
پاییز و شروع ســال آبی جدید با ۴۱۱ میلیون مترمکعب ذخیره آبی و 
کســری ۸۹ میلیون مترمکعبی نسبت به سال گذشــته وارد سال آبی 

۱۴۰۲-۱۴۰۱ شده ایم.
در این شرایط مشترکان بد مصرف آنهایی که بدون توجه به اخطارهای 
داده شده همچنان نسبت به پرکردن اســتخرهای خود با آب شرب و 
تضییع حقوق دیگران ادامه می دهند بر مشــکلات تأمین آب موردنیاز 

دامن می زنند.
الگوی مصــرف آب در تهران ۱۴ مترمکعــب برای هر خانــوار در ماه 
اســت و مشــترکانی که ماهانه تا دوبرابر الگوی مصرف یعنی ۱۴ تا ۲۸ 
مترمکعب آب مصرف می کنند، »پرمصرف« و مشــترکانی که ماهانه 
بیش از دوبرابر الگوی مصرف؛ یعنــی بیش از ۲۸ مترمکعب آب مصرف 

می کنند، »بد مصرف« محسوب می شوند.
»بد مصرف ها« معادل ۳۱ میلیون و ۷۲۶ هزار و ۷۷۸ مترمکعب آب را 

در نیمه نخست امسال مصرف کرده اند.
در شــرایطی که تهران با کمبود جدی منابع آبی و کاهش محســوس 
بارش ها روبرو اســت، عدالت حکم می کند که شــهروندان، مسئولیت 
اخلاقی خود را در مدیریت مصرف آب در نظر داشته باشند تا دسترسی 
همه شهروندان به آب شرب بهداشــتی که با کمبود همراه است پایدار 

بماند.
در چنین شرایطی در کنار همه اقدام های فنی و مهندسی برای تأمین 
آب توسط شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران، تنها مشارکت همدلانه 
شهروندان و رعایت شــیوه های مدیریت مصرف است که تداوم تأمین 

پایدار آب شرب پایتخت را تضمین می کند.

معاون وزیر نفت خبر داد
 پیگیری اجرای تفاهم نامه شرکت ملی نفت 

وم پر با گاز

معاون امــور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت با بیان اینکه در ســفر وزیر 
نفت به مسکو برای شرکت در همایش اقتصادی خزر، اجرای تفاهم نامه 
جامع با گازپروم پیگیری شــد، گفت: طرف روس در حال تدوین طرح 
جامع توســعه برای ۶ میدان نفتی و ۲ میدان بزرگ گازی کشور است و 

امیدواریم تا پایان سال شاهد امضای قرارداد باشیم.
»احمد اسدزاده« با اشاره به سفر جواد اوجی، وزیر نفت و هیئت همراه 
به مسکو برای شرکت در همایش اقتصادی خزر گفت: در این سفر، وزیر 
نفت با الکساندر نواک، معاون نخســت وزیر روسیه و رئیس طرف روس 
کمیسیون مشــترک اقتصادی در زمینه برگزاری کمیسیون مشترک 
طی هشتم تا دهم آبان ماه در روســیه رایزنی کرد و مقرر شد دو طرف 

نقشه راه همکاری های دوجانبه را به سرعت نهایی و آماده کنند.
وی افزود: موضــوع دیگری که در این همایش پیگیری شــد مربوط به 
تسریع در اجرایی سازی تفاهم نامه جامع با گازپروم بود، طرف روس در 
حال تدوین طرح جامع توســعه برای ۶ میدان نفتی و دو میدان بزرگ 
گازی کشور اســت و امیدواریم تا پایان سال شاهد امضای قرارداد برای 

این میدان های نفت و گاز باشیم.
معاون امور بین الملل و بازرگانــی وزیر نفت با بیان اینکه در حاشــیه 
همایش اقتصادی خزر همچنین نشســت های مفیدی با شرکت های 
گازپروم نفت و وزارت نفت برگزار شــد و دو طرف در زمینه محورهای 
همکاری با یکدیگر تبادل نظــر کردند، اظهار کــرد: در پی تأکیدهای 
مقام معظم رهبری )مدظله العالی( در زمینه توسعه صنایع دانش بنیان 
بازدیــدی از دو پارک فناوری مســکو بــه نام هــای »تکنوپولیس« و 
»اسکولکوا« انجام و مقرر شــد پیش نویس تفاهم نامه همکاری با پارک 
»تکنوپولیس« تهیه شــود تا در جریان نشســت کمیسیون مشترک 
بین دو طرف امضا و مبادله شود.اســدزاده ادامــه داد: این پارک های 
فناوری مشتمل بر شرکت های دانش بنیان و دارای فناوری پیشرفته ای 
در زمینه صنایع نفت و گاز روسیه هســتند، در این بازدید گوشه ای از 
توانمندی های این شــرکت ها مشــاهده شــد. موضوع فناوری جزو 
محورهایی است که در صورت رســیدگی جدی سبب عمق بخشیدن 

به روابط راهبردی دو کشور خواهد شد.
وی تصریح کرد: در میزگرد پروژه های انرژی کشــورهای حاشیه خزر 
نیز که در حاشــیه همایش اقتصادی خزر برگزار شــد، به نمایندگی از 
جمهوری اسلامی ایران پیشنهاد دادیم دو دسته از مسائل زیرساختی 
و موردی در دســتور کار این گردهمایی قرار گیرد و به صورت مستمر 
پیگیری شود که مورد استقبال حاضران قرار گرفت. توسعه میدان های 
نفت و گاز دریای خزر، برقراری کریدورهای مواصلاتی و اتصالات انرژی 
میان کشورهای حاشــیه دریای خزر و تشکیل صندوق سرمایه گذاری 
مشترک خزر به منظور توسعه پروژه های انرژی از جمله پیشنهادهایی 

بود که در این نشست ارائه شد.
معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت با اشاره به دیدار وزیر نفت در 
معیت معاون اول رئیس جمهوری با نخست وزیران روسیه، قزاقستان و 
آذربایجان در حاشیه همایش اقتصادی خزر گفت: نشست های مفیدی 
با حضور استانداران روســیه و شرکت های معظم روســی نیز برگزار و 
محورها و فرصت های همکاری اقتصادی از جملــه در بخش نفت و گاز 
بررسی شد، گفته های مدیران شرکت های روس حاکی از ظرفیت های 
بسیار بالای همکاری دو کشور در زمینه های مختلف صنعت نفت بود که 

بهره برداری از این فرصت ها نیازمند جدیت و پیگیری دو طرف است.

و نیر

 مشــاور وزیر نیرو در امــور بین الملــل گفت: تلاش 
می شود اتصال شبکه برق کشورمان با روسیه از سمت 

شرق دریای خزر هم برقرار شود.
»محمدعلی فرحناکیان« افزود: طرح اتصال شــبکه 
برق کشورمان از سمت شرق دریای خزر طرحی است 
که امکان تبادل برق را در کشــورهای عضو ســازمان 

شانگهای  فراهم تر می سازد.
وی ادامه داد: بحث اتصال شــبکه برق کشــورمان از 
شــرق دریای خزر در اجلاس دریای خزر مطرح شد تا 

تصمیم گیری های لازم اتخاذ شود.
مشاور وزیر نیرو گفت: کشــورهای عضو شوری سابق 
بیشــتر از نظر اتصال شــبکه برق با یکدیگــر امکان 
اتصال دارند و تنها لازم اســت خط سوم اتصال شبکه 
برق کشورمان با ترکمنســتان که قبلًا خط دوم آن به 

بهره برداری رسیده بود، برقرار شود.

فرحناکیــان ادامــه داد: این خط از ســوی 
ایران تا نزدیک مرز کشــیده شده و نیاز است 
از ســوی ترکمنســتان اقدام شــود که این 
کشــور نیز فعالیت های لازم را شروع کرده و 
فعال شدن آن ظرفیت انتقال را ۲۰۰ درصد 

افزایش خواهد داد.
وی افزود: با این افزایــش ظرفیتی که اتفاق 

خواهد افتــاد و با وجود امــکان اتصالی که در ســایر 
کشورهای شوروی سابق وجود دارد می توانیم برقمان 

را از طریق شرق دریای خزر منتقل کنیم.
مشــاور وزیر نیرو خاطرنشــان کرد: تلاش می شود با 
رایزنی ها بتوانیم از طریق ترکمنســتان و تاجیکستان 
برای اتصال شــبکه بــرق به کشــورهای عضو پیمان 

شانگهای نیز اقدام شود.
فرحناکیان با بیان اینکه ایران با همه کشــورهایی که 

مرز زمینــی دارد تبادل انــرژی الکتریکی 
دارد، گفت: اکنون صــادرات و واردات برق با 
این کشورها فعال اســت و از تعداد معدودی 
واردات داریــم و به تعدادی هــم برق صادر 
می کنیم.وی ادامــه داد: طرح هایی نیز برای 
امکان برقراری  اتصال با کشــورهای جنوب 

خلیج فارس داریم.

بررسی امکان اتصال شبکه برق ایران از طریق 
عراق و سوریه با لبنان

مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل در باره امکان اتصال 
شبکه برق کشــورمان با لبنان گفت: اکنون ما با کشور 

عراق ۵ خط ارتباطی فعال داریم.
فرحناکیان ادامه داد: عراق قبلًا از طریق تدمر و بوکمال 
با ســوریه ارتباط الکتریکی داشــت که توسط داعش 

بخشــی از این خطــوط از بین رفته اســت. همچنین 
سوریه با لبنان هم اتصال شبکه برق دارند.

وی افــزود: روزهای اخیر یــک هیئتــی از لبنان به 
کشــورمان آمده بودند که در مذاکره هایی که انجام 
شد طرح امکان اتصال برق کشورمان به لبنان مطرح 

شد.
مشــاور وزیر نیرو در امور بین الملل خاطرنشــان کرد: 
پیش تر از مقام های عراقی برای بررســی این موضوع 
دعوت به عمل آمده بود که به دلیل بروز مشــکلات در 

عراق آنها این دعوت را اجابت نکردند.
فرحناکیان ابــراز امیدواری کرد با برقــراری ثبات در 
عراق بتوان این موضــوع را پیگیری کرد و گفت: تلاش 
می شــود در جلســه ای بتوان با برنامه ریــزی و انجام 
مطالعات لازم و رعایت الزام هــای فنی امکان اتصال را 

مورد ارزیابی قرارداد.

مدیر ســابق امور بین الملل شــرکت ملی نفت ایران 
ریل گذاری سیاســی و سیســتم بانکی را از ملزومات 
تداوم صادرات نفت دانست و گفت: ما اکنون این ابزارها 
را در اختیــار نداریم، بنابراین دیپلمات ها باید پاســخ 
دهند که تا چه حد می توانند در تامین آنها کمک کنند.

محســن قمصری، درباره احتمال عدم توافق و آینده 
صادرات نفت ایران اظهار داشــت: ما برای صادرات دو 
ابزار نیاز داریم یکی توافقات و ریل گذاری سیاسی است 
که با توجه به شرایط تحریم طبیعی است که این ابزار را 
به صورت ناقص در اختیار داریم و باید با کشورهایی که 
احیانا بتوانند بر خلاف تحریم از ایران نفت بخرند توافق 
کنیم، این به عهده دستگاه دیپلماسی است و ما اکنون 
این ابزار را در اختیار نداریــم، بنابراین دیپلمات ها باید 

پاســخ دهند که تا چه حد می توانند در تامین این ابزار 
کمک کنند. 

وی با بیــان اینکه ما ابــزار توافقات سیاســی را برای 
صادرات نفت در اختیار نداریم و این کار ما را ســخت 
می کنــد، افــزود: ابزار دوم مســائل بانکی اســت که 
متاسفانه سیســتم بانکی کشــور به هیچ وجه با رفع 
تحریــم هماهنگ و همراه نیســت، عملیــات انتقال 
متاســفانه از مســیرهای غیربانکی انجام می شود که 
هم خطرناک و محدود اســت و هم اینکه ریسک دارد، 
بنابراین می تواند ما را دچار محدودیت کند، در نتیجه 
اگر بخواهیم علیرغــم تحریم در ایــن زمینه فعال تر 
باشیم چاره ای نداریم جز اینکه سیستم بانکی را همراه 
کنیم در غیر ایــن صورت قطعا صادرات مان مشــکل 

خواهد بود. مدیر سابق امور بین الملل شرکت ملی نفت 
ایران تصریح کرد: البته بحثی هم هســت که ســال ها 
خیرخواهان کشــور بدنبال این بوده انــد و آن اینکه 
از وابســتگی به نفت رهایی پیدا کنیــم، این موقعیت 
می تواند تهدید را به فرصت تبدیل کند به شــرطی که 

عزم ملی داشته باشیم.
وی تاکیــد کرد: در اقتصــاد بدون نفت نبایــد به فکر 
صادرات باشــیم، باید راه هــای دیگر پیدا شــود ولی 
تا زمانی که تــه دل و نظر ما صادرات نفت باشــد از هر 
مســیری برویم بازهم به جایی می رســیم که بگوییم 
چگونــه نفت را صادر کنیم. پتروشــیی باشــد درآمد 
خوبی داشته و در چند ســال اخیر تا حد زیادئی کمک 
کرده است.قمصری با اشاره به موضوع سوآپ نفت خام 

روسیه به هند از مسیر ایران بیان داشت: در صورتی که 
نگاه مان همچنان صادرات نفت خام باشد، نباید بدنبال 
راه هایی باشــیم که بــرای خودمان رقیب بتراشــیم، 
ترانزیت زمانی می تواند موفق باشد که به صادرات نفت 
خام اتکا نداشــته باشــیم و بخواهیم در جهت اقتصاد 
بدون نفت حرکــت کنیم در غیر ایــن صورت طبیعی 

است که سواپ می تواند برای ما رقیب آفرین باشد.
وی خاطرنشان کرد: رقیب ما بدنبال منافع خود است 
به طوری کــه طی چند دهه اخیر نشــان داده علیرغم 
همزیســتی و نزدیکی سیاســی در بحث اقتصادی به 
هیچ وجه رحم نداشــته اســت، ما در اقتصاد با روسیه 
رقیب هستیم، اگر تعاملات سیاسی دیپلمات ها موفق 

باشند می توان راهکارهایی را پیدا کرد.

برق

نفت

خریدار  روزهای اخیر هیئتــی از لبنان 
به کشــورمان آمده بودند و مذاکره هایی در 
این باره انجام شده تا طرح امکان اتصال برق 

کشورمان به لبنان بررسی شود.
صادرات برق به ترکیه از ســر گرفته شــد؛ 
خبری که هفته گذشته وزیر نیرو اعلام کرد 
به نظر می رسد حالا نوبت به روسیه رسیده 
است و در تلاش است تا شبکه برقی خود را 
از شرق دریای خزر امکان پذیر کند. در این 
راســتا محمدعلی فرحناکیان، مشاور وزیر 
نیرو در امور بین الملل گفت: تلاش می شود 
اتصال شــبکه برق کشــورمان با روسیه از 
ســمت شــرق دریای خزر هم برقرار شود. 
البته برای چنین اقدامی ابتدا باید تسویه با 
پول های ملی و سیستم شبکه بانکی صورت 
بگیرد. چرا که به گفته وزیر اقتصاد، تسویه 
با پول های ملی و سیســتم شــبکه بانکی 
هم نشســتی با بانک مرکزی روسیه برگزار 
شد و به شــکلی خواهد بود که ایران بتواند 
با تمام کشورهای حاشــیه دریای خزر وارد 
تبادل بــا پول های ملی شــود.فرحناکیان 
در رابطه با شبکه برق رســانی دریای خزر 
می گوید: طرح اتصال شبکه برق کشورمان 
از ســمت شــرق دریای خزر طرحی است 
که امکان تبادل برق را در کشــورهای عضو 
سازمان شــانگهای فراهم تر می سازد. بحث 
اتصال شبکه برق کشورمان از شرق دریای 
خــزر در اجلاس دریای خزر مطرح شــد تا 

تصمیم گیری های لازم اتخاذ شود.

ایران با همه کشورهای دارای 
مرز زمینی تبادل انرژی الکتریکی

مشــاور وزیر نیرو معتقد است کشورهای 

عضو شــوری سابق بیشــتر از نظر اتصال 
شــبکه برق با یکدیگر امکان اتصال دارند 
و تنها لازم است خط ســوم اتصال شبکه 
برق کشورمان با ترکمنستان که قبلًا خط 
دوم آن به بهره برداری رسیده بود، برقرار 

شود. 
همچنین این خط از ســوی ایران تا نزدیک 
مرز کشــیده شــده و نیاز اســت از سوی 
ترکمنستان اقدام شــود که این کشور نیز 
فعالیت های لازم را شروع کرده و فعال شدن 
آن ظرفیت انتقــال را ۲۰۰ درصد افزایش 

خواهد داد.
کارشناس ارشــد صنعت برق معتقد است 

این افزایش ظرفیتی که اتفاق خواهد افتاد و 
با وجود امکان اتصالی که در سایر کشورهای 
شــوروی ســابق وجود دارد می توانیم برق 
خود را از طریق شــرق دریای خزر منتقل 

کنیم.
 تلاش می شود با رایزنی ها بتوانیم از طریق 
ترکمنســتان و تاجیکســتان برای اتصال 
شــبکه برق به کشــورهای عضــو پیمان 

شانگهای نیز اقدام شود.
به گفته مشــاور وزیــر نیرو ایــران با همه 
کشــورهای دارای مرز زمینی تبادل انرژی 
الکتریکــی دارد بــه همین دلیــل اکنون 
صادرات و واردات برق با این کشــورها فعال 

اســت و از تعداد معدودی واردات داریم و به 
تعدادی هم برق صادر می کنیم. ضمن آنکه 
طرح هایی نیز برای امکان برقراری اتصال با 
کشورهای جنوب خلیج فارس داریم. البته 
پیش از این وزیر نیرو به خبرنگار مهر گفته 
بود: با توجه به اینکه در تمامی ســال به یک 

میزان مصرف نداریم. 
در چنیــن شــرایطی تنهــا راه موجود یا 
خاموش کردن نیــروگاه اســت که صرف 
اقتصادی نــدارد و یا باید کار کنــد و برق را 
به سایر کشــورها بفروشــیم. بنابر این این 
سیاست را به صورت جدی دنبال می کنیم 
و با کشورهای همســایه مانند روسیه، قطر، 

ترکیه و از طریق کشــور ترکیــه با اتحادیه 
اروپا صادرات صورت می گیرد

بررسی امکان اتصال شبکه برق ایران 
از طریق عراق و سوریه با لبنان

تا سال گذشته عراق، افغانستان و پاکستان 
خریداران اصلی بــرق از ایــران بودند. اما 
چندی پیش مجــدداً توافقی بیــن ایران و 
عــراق در زمینه صادرات برق منعقد شــد. 
توافقی به مدت ۵ ســال ۴۰۰ مگا وات برق 
به عراق صادر می شــود. اما به نظر می رسد 
چنین اتفاقی نیفتاده است. چرا که به گفته 
مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل اکنون ما 
با کشــور عراق ۵ خط ارتباطی فعال داریم. 
البته عراق قبلًا از طریق تدمــر و بوکمال با 
ســوریه ارتباط الکتریکی داشت که توسط 
داعش بخشــی از این خطــوط از بین رفته 
است. همچنین ســوریه با لبنان هم اتصال 

شبکه برق دارند.
به گفته ایــن مقام مســئول روزهای اخیر 
هیئتــی از لبنان به کشــورمان آمده بودند 
و مذاکره هایــی در ایــن باره انجام شــده 
تا طــرح امکان اتصــال برق کشــورمان به 
لبنان بررســی شــود. پیش تر از مقام های 
عراقی برای بررســی این موضــوع دعوت 
به عمل آمده بود که به دلیل بروز مشــکلات 

در عراق آنها این دعوت را اجابت نکردند.
فرحناکیان ابراز امیــدواری کرد با برقراری 
ثبات در عراق بتوان این موضوع را پیگیری 
کرد و گفت: تلاش می شــود در جلســه ای 
بتوان با برنامه ریــزی و انجام مطالعات لازم 
و رعایت الزام های فنی امکان اتصال را مورد 

ارزیابی قرارداد.

وسیه از شرق دریای خزر و خبر داد؛ تلاش برای اتصال شبکه برق ایران و ر مشاور وزیر نیر

وش نفت ایران داشته باشند  پاسخی که دیپلمات ها باید برای فر

سخنگوی صنعت آب پاسخ داد

آیا در سال جاری آب جیره بندی می شود ؟
خریدار  ســخنگوی صنعت آب گفت: در 
حال حاضر شهر و استان خاصی وجود ندارد 
که بتوان آن را دچار تنــش آبی قلمداد کرد 
وجود ندارد.آب اشــامیدنی یکی از حقوق 
اولیه هرشهروندی به شمار می آید. حقوقی 
نه تنها در بسیاری از روســتاهای ما رعایت 
نشده بلکه در تابســتانی که گذشت به علت 
مشــکلاتی که برای برخی از استان ها پیش 
آمده بود از مردمانش ســلب شده بود. حالا 
با پایان یافتن ســال آبی مشــخص شــده 
که بارش های ســال آبــی ۱۴۰۱-۱۴۰۰ 
کاهشی ۱۸ درصدی نســبت به سال های 
نرمال داشته، با این وجود، با حداقل تنش، 
سال آبی را پشت سر گذاشتیم. با این وجود 
مردمان اســتان هایی نظیر؛ خوزســتان، 
چهارمحــال و بختیاری، همــدان و..... که 
در تابســتان بی آبی و برخــی جیره بندی 
آب را تجربه کردند ایــن نگرانی وجود دارد 
که آیا آب جیره بندی می شود؟ســخنگوی 

صنعت آب، فیروز قاســم زاده در پاســخ به 
این ســوال مهر می گوید: سیاســت ها یی 
که در تابســتان اعمــال کرده ایم همچنان 
ادامه دارد و در تلاشــیم تا حد ممکن جیره 
بندی آب اتفاق نیفتد.این در حالی است که 
ســخنگوی صنعت آب هفته گذشته سال 
آبی ۱۳۹۹-۱۴۰۰ کم آب ترین ســال نیم 
قرن اخیر گذشته دانســته و گفته بود: سال 
آبی ۱۴۰۰-۱۴۰۱ در بین ۵۳ ســال اخیر، 
رتبه ۴۴ را از نظر میزان بارش ها داشــت و 
جزو ۲۰ درصد ســالهای کــم آب نیم قرن 

اخیر کشور بود.

در حال حاضر تنش آبی وجود ندارد
اما اگر بخواهد جیره بندی آب اتفاق بیافتد 
برای کدام استان هاست؟ استان هایی که در 
فصل گرم تابستان بار این تجربه را به دوش 
کشیده بودند یا آنکه هنوز وخامت اوضاع به 
حدی نرسیده است که مشخص شود کدام 

اســتان ها احتمال جیره بندی آب برایشان 
وجود دارد؟ ســخنگوی صنعت آب در این 
زمینه توضیح می دهد: در حال حاضر مدلی 
که برای تأمین آب شــرب وجود دارد تنش 

آبی در شهرها را نشان نمی دهد.
وی ادامــه داد: اما در صورتی کــه در آینده 
شــرایط بارش، دما و… به ســمتی رود که 
برخی از شــهرها دچار تنش آبی شــوند، 
احتمال جیره بندی آب وجود دارد و در آن 

صورت به مردم اطلاع رسانی خواهیم کرد.
قاســم زاده اضافه کرد: در حال حاضر شهر 
و اســتان خاصی وجود ندارد کــه بتوان آن 
را دچار تنش آبی قلمداد کــرد، به عبارتی 
سطح حساســیتی که وجود دارد مسأله ای 

مبنی بر تنش آبی را نشان نمی دهد.
وی در پاسخ به این ســوال چرا با وجود آنکه 
روستاهای بسیاری از اســتان های پرآب از 
داشتن نعمت آب شــرب محروم هستند، 
گفت: در جهاد آبرســانی شاخص آبرسانی 

روســتایی به ۹۳ درصد ارتقا پیدا می کند و 
با این موضوع روســتاهای بسیار دور افتاده 
و خالی از ســکنه که محدوده سکنه شأن با 
یکدیگر کم است و یا تعداد ساکنین آن کم 
است ممکن است تا انتهای این دولت نباشد 

ولی در دولت بعد اجرایی می شود.

برنامه ای برای واردات آب وجود ندارد
اما در چنین شرایطی بهتر نیست همچو 

واردات بــرق. بنزیــن واردات آب هــم 
داشــته باشــیم؟ آیا وزارتخانه مربوطه 
تدبیری برای ایــن موضوع در نظر گرفته 
است و آن را در دستور کار خود قرار داده 

است؟ 
سخنگوی صنعت آب در پاسخ به این سوال 
گفت: هیچ برنامه ای مبنی بــر واردات آب 
وجود نــدارد، اما در صورت نیــاز پایبند به 

حقوق خود در حوزه بین الملل هستیم.

آگهی مفقودی
برگ سبز سواری دووماتیز طلایی روغنی مدل ۱۳۸۰به شماره موتور ۵۳۰۵۶۳وشاسی 
IR7۹۱۵۵۰۱۹4۲۶وشهربانی ایران ۶۵_۳۱۸ی۲۹به نام حمزه دهقان رحیمی مفقود 

گردیده واز دذجه اعتبار ساقط میباشد.
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وندی ویژه  ورت استمرار آموزش شهر ضر
کودکان و نوجوانان

سخنگوی شورای شهر تهران با اشاره به نقش مدیریت شهری در حوزه 
کودک و نوجوان بر ضرورت استمرار آموزش شهروندی ویژه کودکان و 

نوجوانان تاکید کرد.
 روز جهانی کودک ۲۰ نوامبر است اما هر کشــوری یک روز خاص را به 
عنوان روز کودک نامگذاری کرده و جشــن می گیرد. این روز در ایران 
هر ســاله ۸ نوامبر و ۱۶ مهرماه برگزار می شــود. هدف این روز تلاش 
برای رسیدن به حقوق کودکان و جلوگیری از خشونت در برابر کودکان 
است.علیرضا نادعلی در پاسخ به این سوال که رویکرد مدیریت شهری 
در خصوص کودکان و نوجوانان چیســت، گفــت: در خصوص موضوع 
کودکان نگاه ما باید نگاهی جدی باشــد؛ چرا که آحاد اصلی جامعه در 

چند سال دیگر را همین کودکان تشکیل می دهند.
سخنگوی شورای شهر تهران خاطرنشــان کرد: از شهروندان این شهر 
گرفته تــا مدیران و کســبه و تمامی مفاصل اصلی جامعــه را کودکان 
تشــکیل خواهند داد و ما همین فرصت اندک را داریم که برای تربیت 
آن ها و برای اینکه خوب بالندگی و رشــد داشته باشــند و برای ایفای 

نقش آینده آن ها برنامه ریزی درست کنیم.
وی اظهار کرد: چه در آموزش و پرورش، چه شــهرداری تهران و چه در 
بقیه ارکان اجرایی کشــور حتماً باید در خصوص کــودکان و نوجوانان 

یک نقطه تمرکز و ضریب طرح بزرگ در نظر گرفت.
نادعلی خاطرنشــان کرد: در شــهرداری تهران و در معاونت فرهنگی 
و اجتماعی شهرداری و در ســازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 

نقاطی را ویژه کودکان و نوجوانان در نظر گرفته اند.
سخنگوی شورای شــهر تهران اظهار کرد: برخی از موارد و برنامه های 
عادی ویژه کودکان و نوجوانان اســت. معتقدیم کــه هر چه در فضای 
ایجابی و تربیتی برای کودکان وارد شــویم، مجبور نخواهیم شد که در 

حوزه کاهش آسیب ها برای آنها کار کنیم.

وی عنوان کرد: خیلی تلخ اســت که کودکان ما دچار آسیب شوند و ما 
مجبور شویم در فضای اجرایی در حوزه کاهش آسیب ها فعالیت کنیم.

نادعلی در پایان گفت: ضرورت دارد تا آموزش شهروندی ویژه کودکان 
و نوجوانان طی این سال ها با ارتباط متراکم با مدارس ادامه پیدا کند تا 

بتوانیم برخی از ورودی های آسیب را کنترل کنیم.

عضو شورای شهر تهران مطرح کرد
ضوابط ایمنی ساختمان قربانی صدور سریع 

وانه ساخت پر
عضو شورای شــهر تهران گفت: به دلیل تســریع در صدور پروانه ساخت 
ضوابط ایمنی ســاختمان ها نادیده گرفته شده اســت.جعفر شربیانی، در 
تذکر پیش از دســتور نود و پنجمین جلسه شورای اســلامی شهر تهران با 
اشاره به ضوابط مدیریت بحران گفت: ســازمان آتش نشانی در این رابطه 
ضوابطی را در دستور کار خود قرار داده است که یکی از آنها تأیید نقشه های 
معماری اســت.وی ادامه داد: اخیراً به دلیل کاهش صدور پرونده انجام این 
روند قانونی نادیده گرفته شــده است و رســیدگی به ایمنی ساختمان ها و 

نقشه های ساختمانی به افرادی غیر متخصص سپرده شده است.
شــربیانی خطاب به شــهردار تهران بیان کرد: ســازمان آتش نشانی 
مسئول رســیدگی به ایمنی شــهر تهران هستند و از شــهردار تهران 
می خواهم وضعیت اجرایی شــدن ضوابط ایمنی در زمان صدور پروانه 

را بررسی کند.

 بکارگیری کودکان برای جمع آوری زباله ها 
توسط پیمانکاران

عضو شورای شهر تهران گفت: پیمانکاران شهرداری تهران از کودکان 
سو استفاده کرده و آنها را برای جمع آوری زباله به کار می گیرند.

 مهدی اقراریان عضو شورای شــهر تهران در تذکر پیش از دستور نود 
و پنجمین جلسه شورای اسلامی شهر تهران با اشــاره به کودکان کار 
گفت: آقای زاکانی اگر شــما کودکان کار و جمع آوری کننده زباله ها را 
نمی بینید بیاید با یکدیگر برویم و به شما نشان دهم که پیمانکارانتان از 

کودکان سو استفاده می کنند.

وی ادامه داد: پاکبانان ما لباس مناسب ندارند که شب ها زباله ها را جمع 
کنند چرا نمک گیر پیمانکاران هستید؟ پیمانکار پول لباس پاکبانان را 

پرداخت می کند اما اغلب پاکبانان لباس مناسب ندارند.
عضو شورای شــهر تهران با اشــاره به پارک های تهران گفت: وضعیت 
اسباب بازی پارک های تهران بسیار نامناسب است و باید برای نوسازی 

آنها فکری شود.

رئیس شورای شهر تهران مطرح کرد
ونده مرگ کودک ۴ ساله واکنش چمران به پر

رئیس شورای شهر تهران نسبت به اتهام شــهردار منطقه ۱۵ در فوت 
کودک ۴ ساله واکنش نشان داد.

 مهدی چمران رئیس شــورای شهر تهران در حاشــیه نود و پنجمین 
جلسه شورای شهر تهران و در جمع خبرنگاران با اشاره به اتوبوس هایی 
که قرار بود تا آخر شهریور به شهرداری تهران تحویل داده شود، گفت: 
قرار بود ۵۰۰ دستگاه بخش خصوصی تعمیر شــود که این کار درحال 

انجام است و قول داده اند تا آخر مهر ماه اتوبوس ها تحویل داده شوند.
وی ادامه داد: هفته گذشته برنامه ای را به مجلس شورای اسلامی ارائه 
دادیم که در آن گفته شــده چه تعداد اتوبوس را باید تعمیر و چه تعداد 
را باید تحویل بگیریم.چمران گفت: تعــداد زیادی از اتوبوس های نو در 
پارکینگ شرکت واحد است که باید شماره گذاری شوند که تعداد این 
اتوبوس ها حدود ۱۰۰ دستگاه اســت.رئیس شورای شهر تهران درباره 
اتهام و تقصیر شــهردار منطقه ۱۵ در فوت کودک ۴ ســاله گفت: این 
کار را معاونت حقوقی دنبال می کند و دادگاه باید تشــکیل شود و نظر 

رسمی دادگاه برای ما قابل قبول است.

شهر

وزیر آمــوزش و پرورش بــا تاکید بر اینکه دانشــگاه 
فرهنگیان به این ســمت حرکت می کنــد که از یک 
دانشگاه معمولی به یک دانشــگاه جامع تربیت معلم 
تبدیل شــود گفت: پیش بینی کرده ایم که از این پس 
اگر کسی بخواهد از دانشگاه فرهنگیان فارغ التحصیل 
شود، شش مهارت را کسب کرده باشــد که در حیطه 

ساحت های تربیتی شش گانه ما قرار می گیرد.
یوســف نوری مروری بر وضعیت دانشــگاه فرهنگیان 
در زمانی کــه هدایت این وزارتخانــه را برعهده گرفت 
داشت و اظهار کرد: دانشــگاه فرهنگیان را در شرایطی 
تحویل گرفتیــم که حدود ۵۰ هزار دانشــجو را جذب 
کرده بودند و برایش جا نداشــتند؛ دوسال در شرایط 

کرونایی بودیم و آموزش ها غیرحضوری بودند.
وی افزود: کار خوبی برای جذب دانشــجو انجام داده 
بودند، اما فضا و ظرفیت دانشگاه برای پذیرش هم مهم 

است.

وزیر آموزش وپرورش با اشــاره به نســبت 
یک به ۱۱۱ اساتید به دانشــجو در دانشگاه 
فرهنگیــان گفت: همچنیــن هیئت ممیزه 
دانشــگاه فرهنگیان در وزارت علــوم قرار 
داشــت. معلــم چندمهارتــی و چندپایــه 
نداشتیم. رشته مربی بهداشت را در دانشگاه 
فرهنگیان دایــر کردیم و اقداماتــی از این 

دست را در دســت انجام داریم. علاوه  بر اینها ارتباطی 
میــان دانشــگاه شــهیدرجایی و فارغ التحصیلان و 
هنرستان های ما وجود نداشــت؛ دانشگاه فرهنگیان 
هم همینطور.نــوری ادامه داد: اقدام مهــم اول اینکه 
خوشــبختانه هیئت ممیــزه به دانشــگاه فرهنگیان 
بازگشــت. دوم آنکه ۱۵۰۰ مجوز جذب هیئت علمی 
اخذ شد که ۱۳۰۰ مجوز صادر شــده و بخش اعظمی 
از این ها دکترمعلم ها هستند که البته تبدیل وضعیت 
آنها به عنــوان عضو هیئــت علمی دانشــگاه، قیود و 

شــرایطی دارد از جمله اینکه معدل و محل 
تحصیلشان خوب باشــد. بیش از ۳۰۰ نفر از 
نخبگان جذب خواهند شــد و حدود ۱۰۰۰ 

نفر دکتر معلم خواهند بود.
وی با اشــاره به اینکه برای اینکــه فضا برای 
دانشجویان در دانشــگاه مهیا باشد ۱۵ هزار 
دانشجوی ســال آخر را وارد چرخه آموزش 
در مدارس کردیم اظهار کــرد: همچنین بیش از ۱۰۰ 
هزار مترمربع از فضاهای آموزش وپرورش را در اختیار 
دانشــگاه فرهنگیان قرار دادیم که مشــکل خوابگاه و 
کلاس های آموزشــی دانشجویان حل شــود؛ باتوجه 
به اینکه امســال هم ۲۵ هزار دانشجوی جدید جذب 

کردیم و روند پذیرش دانشجو را متوقف نکردیم.
وزیر آموزش وپرورش افزود: دانشگاه فرهنگیان به این 
سمت حرکت می کند که از یک دانشــگاه معمولی به 
یک دانشگاه جامع تربیت معلم تبدیل شود. پیش بینی 

کرده ایم که از این پس اگر کســی بخواهد از دانشــگاه 
فرهنگیان فارغ التحصیل شــود، شش مهارت را کسب 
کرده باشد که در حیطه ساحت های تربیتی شش گانه 

ما قرار می گیرد.
نوری ادامه داد: همچنیــن فارغ التحصیلان ما باید به 
نرم افزارهای مختص کار خودشــان مســلط باشند. 
اکثر دانشــجویان مــا رتبه های زیــر ۳۰۰۰ کنکور و  
بسیار توانمند هستند و به خوبی از عهده فراگیری این 
مهارت ها برمی آیند. مهارت ها توسط ارزیابان حرفه ای 
احراز می شود و نه توسط آزمون چهارگزینه ای و مانند 
آن؛ به روال معمول، یک آزمون اســتاندارد هم تحت 
عنوان آزمــون صلاحیت معلمی از فــارغ التحصیلان 

گرفته خواهد شد. 
وی اضافه کرد که در حال تربیــت معلم چندمهارتی و 
معلم چندپایه هستیم که در ردیف برنامه های مهم ما 

در دانشگاه فرهنگگیان قرار دارد.

معاون آموزشــی وزارت علــوم گفت: دانشــجویان 
درصورتی که بیش از ۳ مرتبه غیبت غیرموجه داشــته 
باشــند با توجه به حضوری بودن آمــوزش، منجر به 

حذف درس و محرومیت آنها از امتحان خواهد شد.
قاسم عمو عابدینی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به 
غیبت های غیرموجه دانشــجویان با توجه به حضوری 

بودن آموزش گفت: تمام کلاس های دانشگاه به صورت 
حضوری برگزار می شود، بدیهی است، غیبت های غیر 
موجه مشمول مقررات آموزشی خواهد شد. بر اساس 
مقررات آموزشی چنانچه دانشجویی سه مرتبه غیبت 
غیرموجه داشته باشــد، برای بار چهارم باید آن درس 
را حذف کند.معاون آموزشــی وزارت علوم افزود: تمام 

دانشجویان می دانند که بر اســاس مقررات آموزشی 
اگر سه جلسه غیبت غیرموجه داشــته باشند، جلسه 
چهارم دیگــر نمی توانند در کلاس حاضر شــده و باید 
درس را حذف کنند چون دانشکده و آموزش می تواند 
به دانشــجو اعلام کند که وی اجــازه ورود به امتحان 
مربوطــه را ندارید و اگر امتحان را هــم ندهد برای وی 

صفر رد می شود.دانشــگاه خوارزمی و دانشگاه شهید 
بهشــتی نیز در هفته اخیر بر رعایــت قوانین و ضوابط 
آموزشــی تاکید و اعلام کرده اند: طبق آئین نامه های 
آموزشی دانشجویی که سر کلاس نرود غیبت خواهد 
خورد و اگر این غیبت ها بیشتر از حد مجاز شود موجب 

حذف درس و محرومیت از امتحان خواهد شد.

وزیر

علوم

خریــدار   معاون فنــی و نظــارت نظام 
پزشــکی تهران بزرگ با بیان اینکه فضای 
عمومی بیمارستان، حریم خصوصی نیست 
گفت: نصب دوربین در ورودی اتاق عمل به 
عنوان یک اقدام از ســوی وزارت بهداشت 
مورد تاکید اســت و این موضوع در راستای 

حفظ حریم بیماران مطرح شده است.
 نصب دوربین در اتاق عمــل در همه مراکز 
درمانی در سراســر کشــور پــس از صدور 
دســتورالعملی از ســوی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در شهریور ۱۴۰۱ 

الزامی شد.
براســاس ایــن دســتورالعمل، باید ظرف 
ســه ماه پس از تاریــخ صدور ایــن نامه از 
ســوی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی، دوربین در اتاق هــای عمل همه 
بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه های 
علوم پزشکی سراسر کشــور نصب شود اما 
هنوز برخــی از مراکز درمانی بــه این الزام 

توجه نکرده اند.
پــدرام پــاک آییــن ســخنگوی وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی نیز 
پیشــتر الزام نصب دوربیــن در اتاق های 
عمل را بــه منظور اعمال اســتانداردهای 
فرایند درمان و جراحی بیماران دانســت و 
گفت که با نصب دوربین در فضای عمومی 
اتاق عمل، حریم خصوصــی بیمار رعایت 

خواهد شد.

الزام نصب دوربین در ورودی 
اتاق عمل

به همیــن منظور علــی دباغ معــاون فنی 
و نظارت نظام پزشــکی تهــران بزرگ در 

گفت وگو با ایرنا اظهار داشــت: براســاس 
سلســله مراتب قانونگذاری کشور در نظام 
ســلامت، وزارت بهداشــت اعلام کرده که 
همه بیمارســتان ها در محیط های مدخل 
ورودی اتاق عمــل نه داخل اتــاق عمل با 
حفظ رعایــت حریم بیمار نصــب دوربین 

انجام دهند.
وی تصریح کــرد: البته بــرای این موضوع 
الزامی وجــود ندارد که داخــل فضای اتاق 
عمل دوربین نصب نشــود و بیشتر در درب 
ورودی اتــاق عمل اســت و در مبدا ورودی 
مجموعه اتاق عمل که یک بخش است این 

دوربین نصب شود.

هنوز اثرات نصب دوربین در اتاق عمل 
مشخص نیست

وی درباره مزیت نصب دوربین در اتاق عمل 
و اینکه اثرات این اقدام چیست افزود: نصب 
دوربین ابزاری است برای رعایت همه نکات 
موردنظر و کمک به ارتقــای ارائه خدمات 
به بیماران اما هنوز اثــرات نصب آن در اتاق 
عمل مشــخص نیســت و باید زمانی از این 
موضوع بگذرد تا ایــن موضوعات به خوبی 

دیده شود.
دباغ اظهار داشت: دوربین داخل اتاق عمل 
نصب نمی شــود و اینکه اکنــون بخواهیم 
نظری دربــاره کاهش قصور پزشــکی در 

راســتای نصب این دوربین ها داشته باشیم 
خیلی زود است.

معاون فنی و نظارت نظام پزشــکی تهران 
بزرگ ابراز امیدواری کرد با اجرای این طرح 
و نصب دوربین در اتاق عمل مزیت های آن 

را هم مشاهده کرد.

در برخی مراکز درمانی و بیمارستانی 
دوربین نصب شده است

دباغ در پاسخ به این سوال که آیا دوربین در 
مراکز درمانی و بیمارستانی در کشور نصب 
شده است اظهار داشــت: اکنون در برخی 
از مراکز درمانی و بیمارســتانی دوربین در 

ورودی اتــاق عمل نصب شــده و در برخی 
مراکز این اقدام انجام نشده است.

وی تصریح کرد: در واقــع، در برخی مراکز 
درمانــی و بیمارســتانی در فضای عمومی 
کــه ورودی اتاق عمل هم جــزو این فضای 
عمومــی نه فضــای خصوصی محســوب 
می شــود نســبت به نصب دوربیــن اقدام 

کرده اند.
معاون فنی و نظارت نظام پزشــکی تهران 
بزرگ در پاســخ به این ســوال که اگر الزام 
سه ماهه برای نصب دوربین با دستورالعمل 
وزارت بهداشــت اجرا نشــود اقدامی برای 
برخورد با دیگر مرکز درمانی و بیمارستانی 
که نســبت به نصب دوربین اقدام نکرده اند 
صورت خواهد گرفــت، افزود: در نامه ای که 
از سوی وزارت بهداشــت به مرکز درمانی و 
بیمارستانی ارسال شــده متوجه نشدم که 

موضوعی برای عدم رعایت بوده است یا نه.
وی خاطرنشان کرد: البته با توجه به تاکید 
وزارت بهداشــت باید این موضوع اجرایی و 

این قانون و دستورالعمل اجرا شود.
دباغ ادامه داد: فضای عمومی بیمارســتان، 
حریم خصوصی نیســت بنابرایــن با حریم 
خصوصی فاصله دارد و معتقدیم که فضای 
عمومــی بیمارســتان ها و مراکــز درمانی 

می توانند شامل نظارت قرار گیرند.
معاون فنی و نظارت نظام پزشــکی تهران 
بزرگ معتقد اســت: این طرح باید در مراکز 
درمانی و بیمارستانی اجرایی شود تا نتایج 
آن را ببینیم و در واقع بایــد گفت این اقدام 
یک مساله فنی است و در گذشته در فضای 
عمومی بیمارستان ها دوربین استفاده شده 

و منعی برای این موضوع وجود ندارد.

غ التحصیلی از دانشگاه فرهنگیان وط فار  شر

ومیت از امتحان می شود غیبت های غیرموجه منجر به حذف درس و محر

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش:

هیچ دانش آموزی در جریانات اخیر اخراج نشده است
خریدار  معاون آموزش متوســطه وزارت 
آموزش و پــرورش، با بیــان اینکه برخی به 
دنبال برهم زدن فضای آموزش در مدرسه 
بودند و از اقتضای سن و هیجانات نوجوانان 
و کنجکاوی دانش آموزان استفاده کردند، 
گفت: برخی در پی این بودند مدرســه را با 
چالش مواجه کنند و برخی اغتشاشات که 
در گوشــه هایی شــکل گرفت را به مدرسه 
بکشــانند که این موضوع با درایت مدیران 
و هوشــمندی دانش آموزان و اولیاء محقق 

نشد. 
محمد مهدی کاظمی در نشســت خبری 
خود بــا موضوع پــروژه مهر و بازگشــایی 
مدارس، اظهار کرد: امنیت در هر کشــوری 
جزو خط قرمزها و توجه به این موضوع مورد 

تاکید همه کشورهاست.
 ما باید زمینه آموزش را بــرای همه دانش 
آمــوزان فراهم کنیــم و اگر جایــی تعداد 
اندکی در مقابل حــدود ۱۶ میلیون دانش 
آموز مــا بخواهنــد حرکتی انجــام دهند، 
باید برای همان دانش آمــوزان نیز فرصت 

آموزش را فراهم کنیم.
معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش، در پاسخ به این که آیا دانش آموزی 
به دلیل تحت تاثیــر ناآرامی های اخیر قرار 
گرفتن، اخراج شده است؟ تاکید کرد: هیچ 

دانش آموزی در این راســتا اخراج نشــده 
است. اگر مشــکلی برای یکی از این دانش 
آموزان پیش آید ما خود را موظف می دانیم 
برای آموزش او تــلاش کنیم. دانش آموزی  
در این راســتا اخراج نشــده؛ اگر هم تحت 
تاثیر قرار گرفته و حرکتی انجام داده باید به 
او آگاهی بخشی کنیم. در این راستا تا کنون 

دانش آموز اخراجی نداشته ایم.

گفت وگو و اطلاع به اولیاء دانش 
آموزان صرفا به منظور آگاهی بخشی 

بوده است
کاظمی در پاسخ به این که آیا دانش آموزی 
به خاطر بی انضباطــی و انجام فعالیت هایی 
پیرامــون ناآرامی هــای اخیر بــا »اخراج 
موقت« مواجه شــده اســت؟، تاکید کرد: 
گفت وگو و اطلاع به اولیاء دانش آموزان تنها 
به منظور آگاهی بخشی اســت و ما چیزی 
به عنوان اخراج موقت نداریم. حتی وزارت 
آموزش و پرورش خــود را موظف می داند 
تلاش خود را برای دانش آموزانی که از قبل 
بازگشایی مدارس برایشان اتفاقاتی افتاده و 

مشکلاتی داشته اند، انجام دهد.
وی با بیان اینکــه نوجوانان و جوانان ما پیرو 
مکتب امام حسین و انتظار بزرگ می شوند و 
این امر را در خیل حضور جوانان و نوجوانان 

در پیــاده روی اربعین می بینیــم، تصریح 
کرد: اســتکبار از طریق جنگ رســانه ای 
و از طریق رسانه، ســعی در بزرگ نمایی و 
بعضا ساختارشکنی هایی دارد که تعدادی 
در کشور شــروع به انجام دادن آن کردند. 
برخی از این خبر رســانی ها که بعضا در این 
ایام شکل گرفت، اخبار دروغ و بزرگ نمایی 

شده بود.

ترک تحصیل دختران نسبت به 
پسران در مقطع متوسطه کمتر است

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش در بخش دیگر سخنان خود درباره 
آمار ترک تحصیل دانش آموزان متوسطه، 
توضیح داد: تــا زمانی که ثبت نــام دانش 
آموزان پایه نهم برای پایه دهم قطعی نشود، 
نمی توان آمار ترک تحصیل را گزارش داد. 
آنچه وجود دارد نشــان می دهد، جمعیت 
دانش آموزی ما نسبت به سال قبل افزایش 
داشــته و نرخ ارتقاء و گذر ما از متوســطه 
اول به دوم در دختران بیشــتر اســت و این 
به معنای آن اســت که تــرک تحصیل در 
دختران به نسبت پسران در مقطع متوسطه 

کمتر است.
به گفته کاظمی، در ســه پایه شاخه فنی و 
حرفه ای و کاردانش ۷۹ هزار نفر دانش آموز 

به نسبت سال قبل افزایش داشته است.
وی افــزود: می توان گفــت در حال حاضر 
تعداد دانش آموزان شــاخه فنی حرفه ای 
ما و در طول انقلاب اســلامی سابقه نداشته 
اســت. در مجوع در آموزش فنی و حرفه ای 
یک میلیــون و ۱۰۴ هــزار و ۲۸ نفر دانش 
آموز در ســه پایه دهم، یازدهم و دوازدهم 
در حال تحصیل اند و از این تعداد ۳۸۷ هزار 
و ۸۹۵ نفر در پایه دهم مشــغول هستند که 
این تعداد نیز نسبت به پایه دهم سال قبل با 

افزایش حدود ۷ هزار نفری مواجه هستیم.

ثبت نام در پایه دهم همچنان
 ادامه دارد 

کاظمی با تاکیــد بر اینکه ثبــت نام دانش 
آموزان در پایه دهم همچنــان ادامه دارد، 
خاطر نشــان کرد: ۹۳ درصد دانش آموزان 
در  پایه دهــم ثبت نام کرده انــد و ثبت نام 
هنوز ادامه دارد.معاون آموزش متوســطه 
وزارت آموزش و پــرورش همچنین درباره 
سهم رشته های مختلف در مقطع متوسطه 
توضیح داد: در بین رشــته ها، ســهم رشته 

علوم انسانی از همه بیشتر است. 



طرح آبرســانی به  اهــواز – محمد مجدم
۹۱۳ روســتای خوزســتان با اعتباری بالغ 
بر ۱۷ هزار میلیــارد ریال بــا حضور رئیس 
جمهور به صورت ویدئو کنفرانس همزمان با 
سراسر کشور بصورت نمادین در شهرستان 
حمیدیه بهــره برداری شــد.رئیس جمهور 
در مراســم افتتاح طرح آبرســانی به ۹۱۳ 
روستای خوزستان  بصورت ویدئو کنفرانس 
و به صورت نمادین در شهرســتان حمیدیه 
برگزار شــد، گفت:امروز به برکت جمهوری 
اســامی تمامی امکانات بــرق، آب، گاز و 
جاده در روســتاهای کشــور وجود دارد که 
این امر موجب شده از مهاجرت بیش از پیش 
روستاییان به حاشیه شهرها جلوگیری شود.

حجت الاســام و المسلمین ســید ابراهیم 
رییسی در سخنان خود به استانداران سراسر 

کشور برای حمایت از روستائیان تاکید کرد.
وی در ادامه سخنان خود به این نکته اشاره کرد 
که در تمامی کشــور با کمبود نزولات آسمانی 
مواجه هســتیم اما این به معنای نداشــتن یا 
کمبود آب در کل کشــور یا استان خوزستان 
نیست، بلکه موضوع مدیریت آب مطرح است.

وی تاکید کرد: مدیریت آب بحث مهمی است 
که اگر درست به آن پرداخته شود عاوه بر اینکه 
مشکلی در زمینه تامین آب ایجاد نخواهد کرد، 
از مهاجرت روســتائیان به حاشیه شهرها هم 
جلوگیری می شود.صبح امروز نیز در این آیین 
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب خوزستان با 
تشکر و تقدیر از همه عزیزانی که در به سر انجام 
رساندن این طرحها نقش داشــته اند، گفت: 
امروز شاهد افتتاح طرح آبرسانی به یک هزار و 
۵۰۰ روستا با اعتباری بالغ بر ۲۳ هزار میلیارد 

ریال هستیم که این  موضوع گواه بر حل مسئله 
آب هزار و ۵۰۰ روستا در استان است.محمدرضا 
کرمی نژاد با اشاره به اینکه خوزستان با دارا بودن 
پنج رودخانه بزرگ مشکل آبی داشت، افزود: 
از ابتدای دولت ســیزدهم تا کنون طرح های 
آبرسانی زیادی در این اســتان انجام شد.وی 
اذعان داشت: ۱۳۶ هزار خانوار از این طرح بهره 
مند شدند و بیشترین سهم مربوط به روستاها 
دشت آزادگان بود که ۱۲۳ روستا آبدار شدند.

کرمی نژاد تاکید کرد: در پایان سال آینده جشن 
آبرسانی به تمام مناطق دارای مشکل استان را 
خواهیم گرفت.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری خوزســتان نیز در این آیین گفت: 
رهبر معظــم انقاب و رییــس جمهور تاکید 
ویژه ای به مسئولان برای آبادانی هرچه بیشتر 

خوزستان کرده اند.

اســتاندار فارس با بیان اینکه باید  شــیراز – چراغی
به تاثیر حوزه فضای مجازی و شــبکه هــای تلویزیونی 
خارج از کشــور اهمیت بیشــتری داد گفت : در جریان 
حوادث یکی دو هفته اخیر از فضای مجازی و شبکه های 
تلویزیونی به عنوان ابزاری مورد اســتفاده قرار گرفت ، 
شــورای فرهنگ عمومی باید با برنامه ریزی دقیق تر به 

این مساله وارد شود.
محمد هادی ایمانیه، شــنبه در جلسه شورای فرهنگ 
عمومی استان در شــیراز ، ضمن قدردانی از تاش های 
نیروی انتظامی، سپاه، بسیج، اداره اطاعات در مدیریت 
حوادث روزهای اخیر ادامــه داد: همه این مجموعه ها و 
عزیزان فعال در آنها طی این روزها از حرمت این استان و 

شهر با صبوری و خویشتنداری صیانت کردند.
او اظهار داشــت: این عزیزان در جهت تداوم فعالیتهای 
فرهنگی ریشه دار بسیار زحمت کشیدند و در این راه دو 
نفر از بسیج و نیروی انتظامی جان خود را در این راه نثار 

کردند.
استاندار فارس همچنین با اشــاره به تقدیم دو شهید از 
نیروی انتظامی و بســیج در تجمعات شیراز، گفت: این 

مهم گواه این مدعاست که خویشــتنداری صبورانه ای 
کردند و فارس بهترین عملکردها را در این باره داشته که 

حاصل تاش این عزیزان است.

ایمانیه در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
برگزاری رویداد میدانی محشــر، گفت: این رویداد خود 
از جنبه اجتماعی، محشــر بود و از جنبه هنر هم هنری 
اصیل و ماندگار شــد و نشــان داد وقتی با سلیقه عمل 
کنیم، بهترین بهروری از مســائل فرهنگی را مشاهده 

خواهیم کرد.
او به کسب رتبه های برتر کنگره جهانی محمد)ص( در 
کشور توسط شیراز اشــاره و عنوان کرد: تصمیم گرفته 
شده که پایگاه اصلی این رویداد شــیراز باشد و تقسیم 
وظیفه کنیم و سهم هر دســتگاه در تداوم آن مشخص 

شود.
اســتاندار فارس همچنیــن تاکید کــرد: باید مباحث 
ریشه ای فرهنگی مورد توجه مدیران ارشد استان باشد 
تا بتوان با مدیریت فضای مجــازی زمینه مقابله با ویژه 
برنامه های دشــمن برای آسیب رســاندن به کشور را 

خنثی کرد.

با همیاری کارشناسان و کارکنان  اصفهان-مریم مومنی
واحد تعمیرات مرکزی انجام شــد؛ انجام موفق تعمیرات 
اساسی و چابک سازی خطوط تولید برای بسیاری از صنایع 
کشور، تابستان سال ۱۴۰۱ ازنظر محدودیت مصرف برق و 
برخی منابع انرژی دیگر چالش های خاص خود را به همراه 
داشت. اگرچه گروه فولاد مبارکه نیز از این قاعده مستثنی 
نبوده اســت، اما با همیاری کارشناســان و کارکنان واحد 
تعمیرات مرکزی انجام شد؛برای بسیاری از صنایع کشور، 
تابســتان ســال ۱۴۰۱ ازنظر محدودیت مصرف برق 
و برخی منابع انرژی دیگــر چالش های خاص خود را به 
همراه داشت. اگرچه گروه فولاد مبارکه نیز از این قاعده 
مستثنی نبوده است، اما با نگاه هوشــمندانه مدیریت 
و همت بلند کارکنان تولید و تعمیرات شــرکت، انجام 
عملیات تعمیرات برنامه ریزی شــده ســالانه و اساسی 
)شــات دان های( بخش های زیادی از شرکت در همین 
زمان های محدودیت برق پیش بینی و انجام شد تا همه 
خطوط برای تولید بهینه پــس از محدودیت های برق و 

اتمام فصل تابستان چابک سازی شده باشند.
برای اجرای این عملیات تعمیراتی فراگیر در شرکت فولاد 

مبارکه و مجتمع فولاد سبا، همواره مدیریت، کارشناسان 
و کارکنان واحد تعمیرات مرکزی در کنار ســایر همکاران 

امانی و پیمانکار واحدها ایفای نقش کردند.
علیرضا کاظمی، مدیر تعمیــرات مرکزی فولاد مبارکه 
نیز گفت : کیفیت بالا و اتمام فعالیت ها در زمانی کوتاه تر 

از برنامه و رکورد انجام ۵ شات دان به صورت هم زمان
در راســتای تحقق برنامه تولید کمی و کیفی و مدیریت 
مؤثر اعمال محدودیت های منابــع انرژی، برنامه ریزی 
تعمیرات اساســی خطوط تولید عمدتا بــه زمان پیک 
مصارف انرژی محدود شــد؛ به نحوی که در سال جاری 
انجــام تعمیرات اساســی خطوط در نواحــی تولیدی 
فولاد مبارکه و مجتمع فولاد ســبا از نیمه دوم خرداد تا 
نیمه شهریور با موفقیت انجام شــد.نکته حائز اهمیت 
این اســت که انجام برخــی پروژه های بهینه ســازی 
اولویت دار مســتلزم توقف خطوط تولید بود که برخی 
از آن هــا عبارت انــد از: تعویض تیرکرین هــای واحد 
۲۸، اصاح ســازه کوره های ۳ و ۵ فولادسازی، افزایش 
لاین خط دولوشن واحد احیامســتقیم شهید خرازی، 
اتمام گســترش پلت فرم ریخته گری در قسمت دامی 

بار و برخــی اقدامــات دیگر.بهنام مهدی پــور، رئیس 
مرکز تعمیرات مکانیــک نیز گفت :با توجه به شــروع 
قرارداد پیمانکاران مرکز تعمیــرات مکانیک از ابتدای 
فروردین ماه ســال جاری و تغییر ساختارهای سازمانی 
قراردادهــای مذکور، ســازماندهی حــدود ۸۰۰ نفر 
نیروی انســانی ثابت و بیــش از ۳۰۰ نفر نیــروی ویژه 
تعمیــرات برنامه ریزی شــده و موقت بــرای تعمیرات 
ســالانه و دوره ای موردنظر انجام شــد. ضمن اینکه با 
توجه به محدودیت های انرژی و انجام تعمیرات سالانه 
در اغلــب صنایع کشــور، به کارگیری نیروی انســانی 
باتجربه و متخصص در اولویت قــرار گرفت.با برگزاری 
جلسات متعدد در خصوص مســائل ایمنی و دوره های 
بازآموزی شناســایی خطرات نواحی مختلف، آموزش 
دســتورالعمل های کاری و فنی، آماده ســازی و انجام 
پیش بینی و هماهنگی لازم و شرایط جهت انجام ایمن، 
کیفی و به موقع این شــات دان ها مهیا گردید.با تاش 
شــبانه روزی تیم نظارت و پیمانکاران مرکز تعمیرات 
مکانیک بیش از ۴۰۰ هــزار نفر ســاعت فعالیت های 
تعمیراتی در این مدت در گندله ســازی مدول A شهید 

خرازی، ماشــین های ۲ و ۳ ریخته گــری، مدول های 
B,C,D احیا مستقیم شــماره یک، مجتمع فولاد سبا، 
نورد گرم، گالوانیزه و رنگــی، کاردامپر و چندین بخش 

دیگر انجام شد.

فارس

اصفهان

استاندار فارس:

 باید به مباحث ریشه ای فرهنگی و اجتماعی اهمیت بیشتری داده شود

وه فولادمبارکه انجام موفق تعمیرات اساسی و چابک سازی خطوط تولید گر

قزویــن – مریم نقــدی مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای استان قزوین گفت: چهار هزار و ۵۰۰ کنتور 
هوشمند بر چاه های آب استان نصب شده و قزوین در 

این زمینه در سطح کشور پیشرو است.
 یدالله ملکی  در جلسه شورای منابع آب استان قزوین، 
افــزود: پنج هــزار و ۷۰۰ حلقه چاه مجاز در اســتان 
وجود دارد که امســال در نظر داریم نصب کنتورهای 
هوشمند را به پایان برســانیم و تا آخر سال چاه بدون 

کنتور نداشته باشیم.
وی گفت: نصب کنتورهای هوشــمند بــر روی چاه 
ها پروژه خوبی بوده و اســتان قزوین در این خصوص 
در سطح کشور پیشرو اســت و برای نصب باقی مانده 
کنتورها به همکاری ســایر دستگاه ها از جمله نیروی 

انتظامی نیاز داریم.
ملکی افزود: تا پایان سال تاش می کنیم تمامی چاه 
های باقی مانده را به کنتور هوشمند مجهز کنیم چون 
یکی از بهترین راه های نظارت بر میزان مصرف منابع 

آبی در دشت قزوین نصب کنتور است.
وی در خصوص انســداد چــاه هــای غیرمجاز، 
گفت: براســاس برنامه های ســازگاری با کم آبی 
مکلف شــدیم چاه های فرم یک و پنــج را تعیین 
تکلیف کنیم کــه از هزار و ۱۸۸ حلقــه چاه فرم 
یک در اســتان، حدود ۷۶۶ حلقه در کمیســیون 
منابع آب اســتان مطــرح شــده، ۱۰۰ حلقه پر 
شــده، حــدود ۳۳۰ مــورد پیش مجــوز صادر 
گردیده، ۱۳۶ مــورد پروانه بهره بــرداری صادر 

شده و ۲۲ حلقه چاه باقی مانده است.
ملکی افزود: هــزار و ۷۰۴ حلقه چاه غیرمجاز فرم پنج 
در استان وجود داشــت که از این تعداد ۹۴۵ حلقه پر 
شده، ۶۵ حلقه تبدیل به فرم یک گردیده، هزار و خرده 
ای در کمیسیون مطرح شده و ۶۳ حلقه چاه مسلوب 

المنفعه نشده است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قزوین گفت: 
پر کردن چاه های غیرمجاز را از ســال ۹۸ شروع کرده 
ایم و امسال ۷۳ حلقه چاه پر شده است و امیدواریم با 
هماهنگی نیروی انتظامی در ســطح استان همه چاه 

های غیرمجاز را پر کنیم.
وی گفت: یکی از مشــکات ما در این زمینه دستگاه 
های حفاری غیرمجاز اســت که درروزهای اخیر سه 
دســتگاه را توقیف کرده ایم که از استان همدان وارد 

قزوین شده است.

ممیزی خارجی سیســتم  اصفهان-مریم مومنی
های مدیریتی کیفیــت ISO ۹۰۰۱:۲۰۱۵، ایمنی 
و بهداشــت شــغلی ISO ۴۵۰۰۱:۲۰۱۸ ، آموزش 
ISO ۱۰۰۱۵:۲۰۱۹ و رضایت و شــکایت مشتریان 
در   ISO  ۱۰۰۰۲:۲۰۱۸  ISO  ,  ۱۰۰۰۴:۲۰۱۸
 SGS ذوب آهن اصفهان توسط تیم ممیزی موسسه
طی روزهای ۹ تا ۱۲ شــهریور ماه ســال جاری انجام 
شد و با توجه به عدم مشاهده و ثبت هیچ عدم انطباق 
عمده ای در مستندات و عملیات بررسی شده توسط 
ممیزان، اعتبــار گواهینامه های کیفیــت، ایمنی و 
بهداشت شــغلی و و رضایت و شکایت مشتری تمدید 
و انتقــال به ویرایش ســال ۲۰۱۹ بــرای گواهینامه 
اســتانداردISO ۱۰۰۱۵ با موفقیــت صورت گرفت.
علیرضا رضوانیان معاون برنامه ریزی و توســعه ذوب 
آهن اصفهان در جلســه اختتامیه این ممیزی ها که 
با حضور مدیران شــرکت برگزار شد، ضمن قدردانی 
از زحمات و تاش هــای کلیه کارکنان شــرکت در 
شرایط خاص و ویژه کنونی در راستای  تحقق اهداف 
سازمان، تداوم این تاش ها در همه حوزه ها و جدیت 
در بهبود فعالیت ها و فرایندها را خواستار شد.در جلسه 
اختتامیه این ممیزی ها که در محل ســالن جلسات 
مدیر عامل شــرکت برگزار گردید، سر ممیز موسسه 
SGS با تمجید از عملکــرد ذوب آهن در جهت بهبود 
عملکرد سیستم های مدیریتی و با توجه به این که عدم 

انطباق عمده ای در زمان ممیزی مشــاهده نگردید ، 
تمدید اعتبار گواهینامه های فوق الذکر را اعام نمود 
و خواســتار ادامه این برنامه ها به صورت اثربخش در 
آینده شــد.محمد صدری مدیر کیفیت فراگیر ذوب 
آهن اصفهان نیز درباره این ممیزی ها، گفت: با توجه 
به فعالیت های متنوع و گســترده ذوب آهن اصفهان، 
این ممیزی ها توسط تیم ۵ نفره از سرممیزان موسسه 
SGS و طــی ۴ روز کاری به صورت فشــرده و در ۳۴ 

مدیریت شرکت به صورت نمونه گیری انجام شد.

وین قز اصفهان
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان :

و است وین در نصب کنتورهای هوشمند چاه ها پیشر  قز
تمدید اعتبار و صدور گواهینامه های سیستم های مدیریتی 

استاندارد ذوب آهن اصفهان

با حضور رییس جمهور به صورت  ویدئو کنفرانس ؛

وستای خوزستان در حمیدیه افتتاح شد ح آبرسانی به ۹۱۳ ر طر
شهردار اهواز :

وژه تقاطع شهید  محور جنوب به شمال پر
چمران )میدان دانشگاه( به بهره برداری رسید

شــهردار اهــواز گفت: محور جنوب به شــمال  اهواز – محمد مجدم
)گلستان به امانیه( در موعد مقرر و اعام شده به بهره برداری رسید.

 رضا امینی در آیین بهره برداری از لاین اول پروژه تقاطع میدان دانشگاه 
اظهار کرد: این پروژه با ۱۴۰ میلیارد تومان برآورد اولیه در سال ۹۹ شروع 

و به دلایل مختلفی تکمیل آن دچار تاخیر شد و از این بابت عذرخواهیم.
وی افزود: عدم وجــود منابع مالی و اشــکالات فنی که بعضــا در حوزه 
تاسیسات و معارضین شهری وجود داشت تکمیل پروژه را تا حدودی به 
تعویق انداخت و از قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء خواستیم تا با سرعت و 

کیفیت مطلوب کار به سرانجام برسد.
شــهردار اهواز تصریح کرد: بر اســاس توافقی که با قرارگاه خاتم الانبیاء 
داشتیم فاز اول این پروژه یعنی لاین جنوب به شمال )گلستان به امانیه( 

در موعد مقرر و اعام شده به بهره برداری رسید.
امینی درباره تکمیل سایر لاین های تقاطع میدان دانشگاه، عنوان کرد: 
مابقی لاین های این پروژه بر اساس زمانبندی اعام شده به واسطه تابلو 

روزشمار نصب شده به بهره برداری خواهد رسید.
وی گفت: امید است بتوانیم سایر پروژه ها را هم بر اساس قول هایی که به 
مردم می دهیم در موعد مقرر به بهره برداری برســانیم تا اعتماد مردم به 
مجموعه شورای شهر و شــهرداری افزایش پیدا کند چرا که این اعتماد 

بالاترین سرمایه اجتماعی ما است.
شهردار اهواز بیان کرد: قول می دهیم در آینده پروژه های عمرانی سطح 
شهر اهواز در کمترین زمان با بالاترین کیفیت به سرانجام برسند تا شهر 

اهواز در مسیر رشد و توسعه جدی خود قرار بگیرد.

شهردار:

بازگشایی شریان های حیاتی محلات از اولویت 
های شهرداری بندر بوشهر است

بوشهر – رضا حیدری شهردار بندر بوشهر گفت: در راستای تسهیل 
در جریــان ترافیک و همچنیــن بهبود وضعیت عبــور و مرور عابران 
و خودروها بازگشــایی شــریان های حیاتی محات در اولویت های 

شهرداری بندر بوشهر است.
حســین حیدری در آیین آغاز عملیات اجرایی تخریب و بازگشایی گذر 
حدفاصل میدان دواس منتهی به کوچه شــهید رضا موتمن اظهار کرد: 
در اجرای این پروژه که بــا خریداری و تملک ملک حاصل شــده، ۸۴۲ 

مترمربع بازگشایی انجام خواهد شد.
وی بیان کرد: با اجرای این گذر عاوه بر ایجاد میدان در محله دواس یکی 

از گذرهای پرتردد این محله تعریض می شود.
حیدری ادامه داد: در این راستا از همراهی خانواده بزرگوار شهید موتمن 

به پاس همراهی با مدیریت شهری کمال تقدیر و قدردانی را داریم.
وی یادآور شــد: برای بازگشــایی گذر مقابل عمارت ملک به سمت 
میدان بهمنی نیز برنامه ریزی لازم صورت گرفته که از شــهروندانی 
که اماک آنها در گذر واقع شــده درخواســت کمال همــکاری را با 

شهرداری منطقه ۲ داریم.
حیدری افزود: در مســیر محله کوی نیدی نیز با تملک ملک در گذر به 
مساحت ۴۵۲ متر عملیات بازگشایی آن در حال انجام است و بازگشایی 
آن با توجه به اینکه منتهی می شــود به خیابان های شهید بهشتی و امام 
رضا)ع( می تواند در روان ســازی ترافیک موثر واقع شود و این اقدام نیز 
همانند سایر پروژه های یاد شده و همچنین گذر مسجد توحید براساس 

طرح تفضیلی شهر بوشهر اجرایی می شود.
وی گفت: بدون تردید حتی اگر ســالانه ۱۰ درصد از طرح تفصیلی شهر 
بوشهر نیز اجرا شود این موضوع به زیباسازی شــهری و بهبود وضعیت 

ترافیک کمک شایانی خواهد کرد.
رئیس شورای اسامی شهر بوشــهر نیز گفت: عملیات اجرایی تخریب 
و بازگشــایی گذر حدفاصل میدان دواس منتهی به کوچه شــهید رضا 
موتمن یکی از مطالبات اصلی ســاکنان این محله بود که پس از چندین 
مرحله پیگیری مجدانه و همکاری خانواده شــهید موتمن این خواسته 

محقق شد.

 مدیرکل دامپزشکی استان ایلام؛

بیش از ۸۱ هزار بازدید از مراکز عرضه 
فرآورده های خام دامی ایلام انجام شد

مدیــرکل دامپزشکی استان ایام گفت: از ابتدای  ایلام – حسن بیگی
مهرماه سال گذشته تا پایان شهریورماه سالجاری ۸۱ هزار ۷۳۸ بازدید از 

مراکز عرضه فرآورده های خام دامی استان انجام شده است.
یونس احمدی اظهار داشــت: در این مدت )مهرماه ۱۴۰۰ تا ۳۱ شهریور 
ماه سالجاری(  ۳۴۹ واحد متخلف به مراجع قضایی معرفی شده اند که از 

این تعداد ۳۳ واحد پلمب شده است.
وی افزود: همچنین در این مدت ۲۸ هــزار و ۹۹ کیلوگرم فرآورده های 
فاســد ضبط و معدوم و ۵۹ هزار و ۱۱۵ راس دام های سبک و سنگین در 

کشتارگاه های سطح استان کشتار شده است.
مدیرکل دامپزشکی اســتان ایام گفت: از ابتدای مهرماه سال گذشته 
تا پایان شهریورماه ســالجاری تعداد ۸۱ هزار ۷۳۸ بازدید از مراکز عرضه 

فرآورده های خام دامی استان  انجام شده است.
احمدی در پایان موارد غیر بهداشــتی مشاهده شــده توسط بازرسان 

بهداشتی اداره کل دامپزشکی ایام را ۲ هزار و ۳۵ واحد عنوان کرد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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موسسه اعتباری ملل در شهریورماه   478  فقره 
وام فرزند آوری پرداخت کرد

موسســه اعتباری ملل در راستای بخشــنامه بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران  وبه منظور حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت  تعداد  

۴۷۸  فقره وام قرض الحسنه فرزند آوری پرداخت کرد.
 به گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل :این موسسه بر اساس 
قانون افزایش جمعیت  تعداد ۴۷۸  فقره وام قرض الحسنه فرزند آوری 

به مبلغ ۱۷۷/۶۰۰    میلیون ریال پرداخت کرد.
گفتنی است:بر اســاس قانون مصوب وام قرض الحسنه فرزند آوری به 
ازای فرزند اول ۲۰۰ میلیــون ریال،به ازای فرزنــد دوم ۴۰۰  میلیون 
ریال ،به ازای فرزند ســوم ۶۰۰میلیون ریال ،به ازای فرزند چهارم ۸۰۰  
میلیون ریال وبه ازای فرزند پنجم به بعد یک میلیارد ریال پرداخت می 

شود.

  نخستین اوراق گام بانک توسعه صادرات ایران 
منتشر شد

مدیر امــور شــعب و بازاریابی بانک توســعه صادرات ایران از انتشــار 
نخستین اوراق گام این بانک در شعبه اراک بنام شرکت آلومرول نوین از 

مشتریان این شعبه خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، یوســف نجدی 
گفت: به دنبال اعطای مجــوز صدور اوراق گواهی اعتبــار مولد )گام( 
توسط بانک مرکزی، انتشار این اوراق تا سقف ۳۵ هزار میلیارد ریال در 

سال ۱۴۰۱ در دستور کار قرار گرفت.
نجدی با اشــاره به تاکیــد مدیرعامل بانک، مبنی بر اهتمام شــعب بر 
اســتفاده از این ظرفیت افزود: پس از مذاکرات فشــرده شعبه اراک با 
شــرکت »آلومینیوم ایران« به عنوان فروشنده و شــرکت »آلومرول 
نوین« به عنوان خریدار شــمش آلومینیوم، اقدامات لازم برای انتشار 

این اوراق از مردادماه در دستور کار قرار گرفت.
وی خاطرنشان کرد: بر همین اســاس همزمان با ارائه مستندات لازم 
از طرف شــرکت »آلوم رول نوین« به عنوان خریــدار و پذیرش آن در 
فرابورس، کمیته اعتباری شــعبه نسبت به بررســی، تصویب و ارسال 
درخواست خریدار به رکن اعتباری مرکز اقدام و پس از تصویب کمیته 
اعتباری مرکز و صدور فاکتور فروش از طرف شــرکت آلومینیوم ایران، 
اولین اوراق گام بانک توســعه صادرات ایران با اهتمام همکاران شعبه 
اراک و پیگیری هــای مدیریت امور شــعب و بازاریابی، بنام شــرکت 

آلومرول نوین با سر رسید سه ماهه منتشر شد.
نجدی تاکید کرد: شــرکت آلومینیــوم ایران به عنوان فروشــنده می 
تواند اوراق گام مذکور را به عنوان یک اوراق بهادار تا سررسید نزد خود 
نگاه دارد یا آن را در ازای بهای خرید حامل های انرژی از شــرکت ملی 
پالایش و پخش فراورده های نفتی ایران، شــرکت ملی نفت و یا بدهی 

مالیاتی به سازمان امور مالیاتی ارائه دهد.
مدیر امور شــعب و بازاریابی بانک توســعه صادرات ایــران اعلام کرد: 
در آینده نزدیک ارائه این اوراق به شــرکت های بــرق منطقه ای برای 
پرداخت قبوض بــرق امکان پذیر خواهد شــد. علاوه بر این شــرکت 
آلومینیوم ایران می تواند در صورت نیاز اوراق مذکور را در بازار سرمایه 

تنزیل و وجه آن را زودتر از سررسید دریافت کند.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، تا کنون سیستم 
بانکی بیش از ۲۷ هزار میلیارد تومان اوراق گام صادر کرده که غالب این 
عملکرد مربوط به یک ماهه اخیر بوده و بیش از ۱۸ هزار میلیارد تومان 

آن در بازار سرمایه تنزیل شده است.
با توجه به اینکه پیش بینی می شود این خدمت جدید در بانک توسعه 
صادرات با استقبال مشتریان مواجه شود، پیگیری و مذاکرات شعب با 
مشتریان جهت بهره مندی از این شــیوه تأمین مالی جدید، در دستور 

کار این بانک قرار گرفته است.

معرفی خدمات بانک سامان در نمایشگاه 
بین المللی نفت

هفتمیــن نمایشــگاه بین المللی ایــران فارما، به عنــوان بزرگ ترین 
گردهمایی بین ا  لمللی فعالان حوزه دارو و صنایع وابسته با حضور فعال 

بانک سامان در محل مصلا تهران برگزار می شود.
به گزارش ســامان رسانه، بانک سامان با گســتره متنوعی از خدمات و 
محصولات در حوزه های گوناگون و برنامه جدی برای حمایت از فعالان 
بخش دارو و صنایع وابســته در حوزه خدمات ریالی، ارزی و اعتباری با 
کادری کامل متشکل از مدیران ارشــد، میانی و کارشناسان متخصص 

در این نمایشگاه حضور خواهد داشت.
بر اســاس این گزارش، بانک سامان که به واســطه خدمات گسترده و 
کامل خود در ســال های گذشته به انتخاب اول شــرکت های تولیدی 
و صنعتی به ویژه در حوزه غذا و دارو و صنایع وابســته تبدیل  شــده، در 
مدت برگزاری این رویداد با برگزاری جلسات و ملاقات حضوری آخرین 
خدمات و امکانات خــود را در اختیار این حوزه اقتصادی کشــور قرار 
خواهد داد. گفتنی اســت، این نمایشــگاه از ۱۸ لغایت ۲۰ مهر ۱۴۰۱ 
در محل نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار خواهد شد و علاقه مندان 
می توانند با حضور در غرفه بانک ســامان در شبستان اصلی غرفه ۱۵۳ 

مشاوره های فنی لازم درزمینه خدمات مالی و بانکی را دریافت کنند.

با موافقت نمایندگان
سهام بانک مرکزی، سهام ممتاز شد

 نمایندگان مجلس شورای اسلامی سهام بانک مرکزی در شرکت های 
تابعه یا وابسته به بانک مرکزی که »اشخاص تحت نظارت« به هر میزان 

سهامدار آنها هستند، را به عنوان سهام ممتاز تلقی کردند.
نماینــدگان در نشســت علنی مجلس شــورای اســلامی در جریان 
رســیدگی به گزارش شــور دوم کمیســیون اقتصادی دربــاره طرح 
مسئولیت، اهداف، ســاختار و وظایف بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران که از صحن علنی ارجاع شده بود،  با اصلاح ماده ۴ آن با ۱۷۵ رأی 
موافق، ۴رأی مخالف و ۸ رأی ممتنع از مجموع ۲۴۶ نماینده حاضر در 

جلسه موافقت کردند.
در تبصره ۲ اصلاحی ماده ۴ آمده است:

سهام بانک مرکزی در شــرکت های تابعه یا وابسته به بانک مرکزی که 
»اشخاص تحت نظارت« به هر میزان ســهامدار آنها هستند، به عنوان 
سهام ممتاز تلقی شده و تعیین اعضای هیأت مدیره و مدیرعامل و همه 
اختیارات مدیریتی شرکت های مزبور با بانک مرکزی است. رعایت مواد 
)۲( و )۳( قانون اجرای سیاســت های کلی اصل چهــل و چهارم )۴۴( 
قانونی اساسی در مورد شــرکت های تابعه یا وابســته به بانک مرکزی 

الزامی است.
همچنین در تبصره ۳ اصلاحی ماده موردنظر حذف شده است.

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان:
۳۰۰ هزار نفر توسط صندوق بیمه اجتماعی 

کشاورزان در دولت سیزدهم بیمه شدند
 مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، روســتائیان و عشایر 
گفت: ۳۰۰ هزار نفر معادل سه سال فعالیت صندوق در دولت سیزدهم 
بیمه شــدند و تفاهم نامه های مختلفی با دستگاه ها و نهادهای مختلف 

در راستای تبیین خدمات این صندوق امضا شد.
»بیت الله برقراری« در همایش ملی روز روســتا و عشایر اظهار داشت: 
رییس جمهور با تاکید بــر عدالت محوری، توجه ویــژه ای به اهمیت 

بیمه های روستا و فراگیر شدن آن دارد. 
وی افزود: در طول ۱۷ سال عمر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان یک 
میلیون نفر بیمه شده بودند که امسال به دنبال جذب یک میلیون بیمه 

شده جدید هستیم که معادل با فعالیت ۱۰ سال صندوق است. 
مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشــاورزان، روســتائیان و عشایر 
ادامه داد: سطوح درآمدی در این دولت ۶۰ درصد افزایش یافت، این در 
حالی است که سال های گذشته یا سطح درآمدی افزایش نمی یافت یا 

تنها ۱۰ درصد ارتقا پیدا می کرد.
برقراری با بیان اینکه بخشــی از مردم کارکرد صندوق بیمه اجتماعی 
کشــاورزان را نمی دانند، گفت: طبق فرموده رهبری باید اقدام به جهاد 
تبیین کنیم؛ در همین راســتا این صندوق بر اســاس اصل ۲۹ قانون 
اساسی، مولود انقلاب اسلامی اســت. جامعه هدف صندوق روستایی، 
کشاورزان به عنوان مولدان کشور  هستند که امنیت غذایی را تضمین 

می کنند. 
وی بیان داشــت: جامعه هدف این صندوق، کشــاورزان، روستاییان، 
عشــایر و شــهرهای زیر ۲۰ هزار جمعیت اســت، ضمن اینکه نقش 
صندوق در نظام تامین اجتماعی کاملًا مشــخص اســت و باید از نظر 

اقتصادی و اجتماعی تبیین شود.
برقراری با اشاره به اینکه صندوق روســتایی، ارتقای عدالت اجتماعی 
و کاهش بار مالی در بودجه را برای دولت دنبال می کنند، گفت: ترویج 
ارتقای اقتصادی توسعه روستاها از دیگر برنامه های این صندوق است؛ 
چراکه هر جایی که روســتاها ارتقا یافتند نقش مهمی در اقتصاد کشور 
ایجاد کردند. مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان 
و عشــایر افزود: این صندوق با اســتقرار دولت ســیزدهم، دارایی ها و 
سرمایه خود را در قالب برنامه راهبردی و برنامه های کارگزاران تدوین 

و اجرا و قرارگاه کرامت را مستقر کرد.
وی تاکید کرد: برای تقویت صندوق روســتایی و عشــایر و مبانی آن 
در برنامه هفتم توســعه باید به این جامعه هدف توجه شــود، اگر بیمه 
شــدگان روســتایی و کشــاورزان افزایش یابند جلوی فقــر مطلق و 

مهاجرت گرفته می شود.

برقراری تاکید کرد: کشــاورزان، تولیدکنندگان هســتند و با پایداری 
توسعه روستایی به اقتصاد کشــور کمک می کنند؛ در همین راستا باید 

نهضت جهاد تبیین شود.  
وی، برگزاری جلســه ها با حضــور نمایندگان مجلس و اســتانداران 
در خصــوص مزایای بیمه روســتاییان، تبیین خدمــات بیمه برای از 
کارافتادگان، بازنشستگان و نقل و انتقال سوابق به سایر صندوق ها را از 

جمله اقدامات در صندوق روستایی و عشایر عنوان کرد.

پوشش های متنوع و متفاوت با بیمه جامع 
آرامش زندگی پارسیان

بیمه پارســیان در راســتای ارایه خدمات نوین و با هدف ایجاد منافع و 
ترغیب مشــتریان به بیمه های زندگی، بیمه جامع آرامش زندگی را با 

پوشش های جدید و متفاوت روانه بازار کرد.
بر اســاس گزارش روابط عمومی بیمه پارســیان؛ بیمه جامع آرامش 
زندگی با هدف ایجاد آسودگی خاطر برای بیمه گزاران ایجاد شده است 
و پوشش های متنوع و متفاوتی را برای بیمه گزاران در نظر گرفته است. 
این بیمه نامه در حوزه بیمه های زندگی بــوده و علاوه بر مزایای فعلی 
بیمه های عمر و سرمایه گذاری، متناســب با نیاز بازار، مزایا و پوشش 
های بیمه ای جدید به آن اضافه شده اســت. از جمله این مزایا می توان 
به تعلق سود روزشمار، ارایه پوشش هایی برای بیمه گزار در صورتی که 
بیمه گزار و بیمه شده دو شخص متفاوت باشند، افزایش سقف پوشش 
فوت به هر علت و افزایش ســقف و تعداد پوشــش های امراض خاص 

اشاره کرد.
علاقه مندان می توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر به وبســایت 
Lifeportal. تخصصی بیمه های زندگی بیمه پارســیان به نشــانی

parsianinsurance.com یا شــعب و نمایندگی های سراسر کشور 
مراجعه نمایند.

 بیمه آسیا به دنبال افزایش ۲5 درصدی 
سرمایه خود

بر اساس گزارش منتشر شده از سوی شــرکت بیمه آسیا، هیأت مدیره 
این شرکت افزایش سرمایه ۲۸ درصدی را به تصویب رساند.

به گزارش اخباربانک، این شــرکت بیمه ای بیان داشــت این افزایش 
سرمایه از محل سود انباشته انجام خواهد شــد تا ساختار مالی اصلاح 
شــده، پرتفوی حق بیمه توســعه یافته و توان مالی و ســهم بازار این 
شــرکت نیز تقویت شــود.با انجام این افزایش ســرمایه ۶۸۶ میلیارد 
تومانی، سرمایه بیمه آســیا از ۲.۴۱۳ میلیارد تومان به ۳.۱۰۰ میلیارد 
تومان افزایش خواهد یافت.هم چنین ســود خالص این شرکت نیز در 

سال چهارم با افزایش حدود ۲۵ درصدی همراه خواهد شد.

ارتقای بانک آینده در پاسخ گویی به دستورهای 
قضایی سامانه سرآمد

بانک مرکزی ج.ا.ایران با توجه به پاســخ گویی مرکز ارتباط بانک آینده 
اخیراً از ارتقا این بانک در این زمینه و کسب رتبه سوم از میان ۳۶ بانک 

و مؤسسه اعتباری خبر داد.
بانک مرکــزی ج.ا.ایران با تشــکر از تلاش های بانک آینــده در بهبود 
بخشیدن وضعیت پاسخ گویی به دســتورهای قضایی، بر اهتمام لازم 
در روند رو به رشد و تحقق پاســخ گویی همه موارد تأکید کرد. اهمیت 
این رتبه در پاسخ گویی، در راســتای تحکیم امنیت حساب و عملیات 
مشــتریان بانک و در نهایت ســلامت، اعتماد بیش تــر و جلوگیری از 
سوء استفاده از حســاب های مشتریان توســط گروه های کلاه بردار و 

تضمین حقوق مشتریان بانک است.

 روزنامه سراسری صبح ایران
  اقتصادی،  سیاسی، اجتماعی
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فعالیت بیش از 10 هزار شعبه بانکی در کشور

شعب کدام بانک ها کمتر شده است؟

خریدار  با وجــود اینکه کاهش تعداد شــعب 
بانک ها در برنامه گنجانده شــده و قرار اســت به 
منظور کاهش هزینه، تعدادشــان کمتر شود، در 
سال های اخیر کاهش قابل ملاحظه ای در تعداد 
شــعب فیزیکی بانک ها صــورت نگرفته و حتی 
تعداد شــعب برخی بانک ها بیشــتر هم شده که 
گلایه وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی را نیز 

درپی داشته است.
تعداد زیاد شــعب بانک ها همواره مــورد انتقاد 
مسئولان بوده اما تاکنون کاهش قابل توجهی در 
تعداد شــعب بانک ها صورت نگرفته و فقط ۱۱۴ 
شــعبه در یکسال گذشته از شــعب ۲۱ بانک کم 
شده است؛ به طورکه در ســال ۱۳۹۹ معادل ۱۰ 
هزار و ۵۷۸ شــعبه بانکی در سراسر کشور فعال 
بوده که در ســال ۱۴۰۰ به ۱۰ هزار و ۴۶۴ شعبه 

کاهش یافته است.
این در حالی اســت کــه نقاطی در شــهرهای 
مختلف هستند که اندکی دقت در آن ها می تواند 
ســبب تعجب شــود و اینکه در محدوده بسیار 

کوچکی از شــهر، چندین شــعبه از یک بانک 
با فاصله کمی از هم قــرار گرفته اند که عملًا کار 
خاصی انجام نمی دهند و اداره شعب بانکی برای 
بانک های مختلف، هزینه های ســنگینی دارد و 
به نظر می رســد با توجه به هزینه سنگین اداره 
این شعب و کاهش استفاده از آن ها کاهش شعب 
بانکی با توجه به نیازســنجی از مناطق مختلف، 
می تواند تا حد زیادی از هزینه هــای بانک ها را 

کاهش دهد.
در ایــن بیــن، مســئولان دولت ســیزدهم نیز 
اظهاراتی درباره تعداد شــعب بانکی داشــته اند. 
احســان خانــدوزی - وزیــر اقتصــاد - یکی از 
الزامات قانــون برنامه پنج ســاله را کاهش تعداد 
شــعب دانســته و گفته که ایران بالاترین میزان 
سرانه شــعب بانکی را در دنیا دارد و باید از طریق 
ابزارهای دیگر دسترســی های مردم به خدمات 

بانکی افزایش یابد.
همچنین، رئیــس کل بانک مرکــزی نیز اعلام 
کرده که بانک ها بــرای کاهش هزینه ها و ناترازی 

خود باید شعب فیزیکی را کاهش دهند. 
بررسی آخرین وضعیت شــعب بانک ها بر اساس 
گزارش موسسه عالی آموزش بانکداری حاکی از 
آن اســت که از ۲۱ بانک، فقط شعب شش بانک 
ملت، رفــاه کارگران، موسســه اعتبــاری ملل، 
تجارت، صادرات، مســکن در سال ۱۴۰۰ نسبت 

به سال ۱۳۹۹ کم شده است.
اکثر این ۲۱ بانک نســبت به سال ۱۳۹۹ تغییری 
نکرده و شــعب بانک هایی چون سینا، پاسارگاد، 
پارســیان در سال ۱۴۰۰ نســبت به سال ۱۳۹۹ 

زیاد نیز شده است.
بر اســاس این آمــار بانک های صــادرات، ملت، 
تجارت، مسکن و رفاه کارگران به ترتیب با ۱۹۷۵، 
۱۳۸۹، ۱۳۷۵، ۱۱۷۹ و ۱۰۲۵ بیشــترین شعبه 

را دارند.
بعد از بانک ایران ونزوئــلا و خاورمیانه با یک و ۱۶ 
شــعبه، بانک های توســعه صادرات، گردشگری 
و کارآفریــن به ترتیب با ۳۸، ۱۰۰ و ۱۰۸ شــعبه 

کمترین شعب بانکی را دارند.

صادرات

در حکمی از ســوی ســیدضیاء 
بانــک  مدیرعامــل  ایمانــی، 
صادرات ایران، میثــم مرادی نیا 
به عنــوان سرپرســت اداره کل 
روابط عمومی این بانک منصوب 
شــد.به گــزارش روابط عمومی 
بانک صادرات ایران، در مراسمی 
با حضور مهدی محمدی، مشاور 
وزیر و رئیس مرکز روابط عمومی 
امــور  وزارت   اطلاع رســانی  و 
اقتصــادی و دارایــی و منصــور 
شیخ الاســلامی، مدیــر امــور 
حوزه مدیریت و ارتباطات بانک 
صادرات ایران، حکــم مدیریت 
جدیــد اداره کل روابط عمومی 

بانک صــادرات ایران بــه میثم 
مرادی نیا اعطا شد.

رئیــس مرکــز روابط عمومــی 
امــور  وزارت   اطلاع رســانی  و 
اقتصادی و دارایی در این مراسم 
گفت: با استقرار دولت سیزدهم 
برخی نگاه ها در حوزه اقتصادی 
با تغییــرات جدی همراه اســت 
و تلاش بیشــتری برای رسیدن 
به اهداف متعالــی اقتصادی در 
حال انجام اســت و از این رو باید 
با ارائه پیام هــای امیدوارکننده 
از تلاش هــای دولــت مردمــی 
حمایت کنیم.مهــدی محمدی 
گفــت: مجموعــه وزارت امــور 

اقتصــادی و دارایی با داشــتن 
۳۰ ســازمان زیر مجموعه، یک 
ابــر وزارت خانــه با یــک برنامه 
مشخص است که راهبرد روشنی 
را در حوزه مســائل پولی، بانکی، 
مالیات، خصوصی ســازی، بازار 
سرمایه و ســایر زیر مجموعه ها 
دنبال می کنــد و در کوتاه مدت، 
میان مــدت و بلندمدت به دنبال 

نتایج مشخصی است.
وی افزود: در حوزه روابط عمومی 
هر فــرد یــک ظرفیــت بالقوه 
برای ارتقای گفتمــان و جایگاه 
سازمان دارد و می تواند به تنهایی 
ارتباطات یک ســازمان را تحت 
تاثیر قــرار دهد، از ایــن رو باید 
ظرفیت ها را به اشتراک گذاشت 
و تلاش کنیــم تا بــرای بازتاب 
مطلوب زحمات انجام شــده در 
حوزه اقتصــاد به مــردم تمامی 
ظرفیت های غیرفعــال را فعال 
کنیم.مدیر امــور حوزه مدیریت 
و ارتباطــات بانــک صــادرات 
ایران نیز در این مراســم با بیان 
راهبردهای آینده روابط عمومی 

بانک صادرات ایران به تشــریح 
برنامه های انجام شده و پیش رو 
در این زمینه پرداخــت و افزود: 
ســاختار اداری روابط عمومــی 
بانــک صــادرات ایران بــا نگاه 
تحول گــرا با تغییــرات جدیدی 

همراه خواهد بود.
منصــور شیخ الاســلامی افزود: 
برنامه های جدید بانک صادرات 
ایران در ایــن حوزه با ســاختار 
جدید و هدفمنــد پیش خواهد 
رفــت و اهداف و سیاســت های 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی 
در زمینه اطلاع رسانی مطلوب تر 
تحولات نظــام بانکــی، محقق 
خواهد شــد.گفتنی است میثم 
مرادی نیا، دانش آموخته رشــته 
علــوم ارتباطــات اجتماعــی و 
کارشناس ارشــد بازاریابی بانک 
صــادرات ایران بوده که ســابقه 
ریاســت اداره کل حوزه مدیریت 
بانک سرمایه، مدیریت امور حوزه 
مدیریــت و روابط عمومی بانک 
شهر و دبیری هیئت مدیره بانک 

شهر را نیز در کارنامه خود دارد.

وابط عمومی بانک صادرات منصوب شد مدیر ر

بیمهبانک
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